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ATENCIÓ! 

 

ATENCIÓ! 

El Llibre Negre de Meriton és una recopilació de les 101 abusos documentats en premsa més importants 

esdevingudes durant els 6 anys de mandat del màxim accionista Peter Lim al València CF. L'arxiu està 

en constant actualització, per la qual cosa, si vols fer-te amb l'última versió d'aquest hauràs de descarregar-

lo a través de libertadvcf.com/libro-negro-meriton. 

El Llibre Negre de Meriton, format PDF descarregable, és totalment gratuït i podràs trobar-ho en dos 

versions: castellà i anglés. Et demanem, per favor, que si algú vol tindre-ho no li manes directament el 

PDF, sinó que ho dirigisques a la nostra web perquè el puguen descarregar de manera gratuïta a través 

d'un enllaç que li manarem al seu email. 

Així mateix, una de les principals funcions d'aquest document és fer coneixedor al món sencer de perquè 

el Valencianisme està en contra de Meriton, per la qual cosa, si tens contacte amb algun periodista o 

persona influent de la part del món que siga, comparteix aquest document amb ell perquè no siga enganyat 

per les Fake News que Meriton trasllada a través dels seus mitjans de comunicació afins i posa'l en 

contacte amb nosaltres a través de les nostres xarxes socials @LibertadVCF o mitjançant el nostre 

email info@libertadvcf.com perquè sàpia la veritat de primera mà. 

Finalment, perquè el llibre s'actualitze amb el pas del temps, pots enviar-nos correccions, fallades, abusos 

que se'ns hagen passat per alt o noves faltes de respecte al Valencianisme a través del nostre email. 

 

#BlackBookMeriton 

 

L'equip de Libertad VCF 
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Pròleg 

 

El que a continuació podràs llegir, és el nostre particular memorial de greuges. Un llistat d'una part 

rellevant dels abusos comesos per Meriton Hòldings contra el València C. F. 

És una relació incompleta, perquè no disposem del temps i de l'espai suficients per a recopilar tots els 

afronts amb les quals els seus representants han vingut protagonitzant l'actualitat valencianista des que es 

van fer amb la majoria de les accions en un procés de venda replet d'episodis vergonyants i injustos. 

No estan tots els que són, però són tots els que estan. I tu, valencianista crític o afeccionat al futbol 

preocupat per la deriva del nostre club, podràs refrescar la teua memòria o conéixer de primera mà una 

història d'infàmia que dura ja massa. 

És fonamental que tinguem bé presentes aquests atropellaments contra la viabilitat i la memòria del nostre 

club. Per a passar pàgina, primer cal llegir-la. Si no aprenem dels nostres errors, 

estarem condemnats a repetir-los. 

La resignació de l'entorn (alienat per la deslocalització del club i dividit per la política dels 

falsos valencianistes de Meriton i els seus palmeros locals) ha permés a Lim, Mendes i els seus companys 

traspassar massa línies roges. Però al València encara li queden incansables lluitadors per la seua llibertat 

que no es rendiran veient com destrossen el seu club. Al principi, érem una minoria silenciada; ara, la 

resistència ja és un clam. Desitgem amb totes les nostres forces que l'autodefensa valencianista contra 

Meriton Hòldings no arribe tard per a alliberar el club del seu segrest. 

Per això, considerem imprescindible fer tota l'autocrítica possible mitjançant el repàs dels 

excessos de Lim i companyia. És aquest un llibre d'indignació, però també ho és d'esperança. 

D'esperança en què el València, per descomptat, té futur. Però un futur que,necessàriament, passa per 

desembarassar-se dels qui estan especulant amb ell i aprofundir en una democratització que retorne el 

club al seu autèntic i únic amo: l'afició. 

Et demanem, finalment, que ens ajudes a difondre aquesta història negra que hem de superar per a tornar 

a ser lliures. Ha d'arribar a tots els mitjans i aficionats (també internacionals) sensibles a la 

nostra causa, que és la d'un club històric que ha fet feliç a molta gent durant dècades. 

És, aquest capítol negre, part de la nostra història i no l'oblidarem. No hem de fer-ho si 

volem que les generacions esdevenidores puguen gaudir del València C. F. tant com nosaltres ho hem fet. 

 

Amunt València! 

 

Autor: Últimes Vesprades a Mestalla 
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Tot va començar amb la ploma virtual de dues xicotetes rates penades que anhelaven la llibertat. 
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#01 El València acomiada a Juan Antonio Pizzi 

02/07/2014 

Quan la negociació per la compra del paquet accionarial majoritari 

estava arribant a la seua fi, Peter Lim va exigir al consell d'administració 

del club que acomiadara a l'entrenador Juan Antonio Pizzi i va col·locar 

en el càrrec a un entrenador de la seua confiança, Nuno Espírito Santo. 

A l'entrenador argentí li quedava un any més de contracte i els resultats 

esdevinguts en la Lliga i a Europa li avalaven, però encara així se li va 

destituir «amb la finalitat de dotar d'estabilitat al futur projecte esportiu 

i per motius aliens a la gestió del club». 

Fuente: https://www.20minutos.es/deportes/noticia/pizzi-destituido-entrenador-valencia-

2183361/0/ 

 

#02 El València compra a André Gomes i a Rodrigo per damunt del 

seu valor de mercat 

03/12/2014 

Amb l'arribada de Peter Lim a València, el club del Túria va 

realizar la compra de Rodrigo Moreno i André Gomes, dos 

futbolistes pertanyents fins llavors al Benfica SAD. La compra 

d'aquests jugadors va suposar un moviment de mercat que va 

resultar objecte de debat durant molt de temps per l'alt preu que es 

pagava per ells i les diferents clàusules que tenien i es mostraven 

en els seus respectius contractes. 

Tant el portugués com el hispano-brasiler van arribar a costar més 

de 45 milions d'euros, un preu que excedia per molt la taxació 

oficiosa dels futbolistes, realitzada per diferents empreses independents.  

Fuente: http://www.deportevalenciano.com/2014/12/10/rodrigo-acabar-costando-40-millones  

https://www.elmundo.es/deportes/2015/06/15/557eb87dca4741607b8b4589.html 

https://as.com/futbol/2014/12/03/primera/1417575917_563848.html 

 

https://www.elmundo.es/deportes/2015/06/15/557eb87dca4741607b8b4589.html
https://as.com/futbol/2014/12/03/primera/1417575917_563848.html
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#03 El València contracta a Álvaro Negredo després de patir una lesió 

de llarga duració 

02/09/2014 

Amb el període de fitxatges a punt de finalitzar, Peter Lim va portar com a 

fitxatge estel·lar del club a Álvaro Negredo per 22 milions d'euros, titllant el 

moviment com «la bomba del mercat». L'atacant madrileny aterrava a València 

recuperant-se d'una lesió en el cinqué metatarsià que havia patit mentre jugava 

per al Manchester City de Pellegrini i que li va impedir disputar les primeres 

jornades de la competició. 

Els seus primers minuts com a valencianista els va jugar el 25 d'octubre de 2014 

davant l'Elx, rebent una calorosa ovació per part del públic. No obstant això, 

l'ariet no va acabar d'encaixar en la capital del Túria i mai va rendir al nivell que 

s'esperava en anotar únicament 18 gols en 74 partits; fet que va portar a Suso 

García Pitarch a desprendre's d'ell cedint-ho al Middlesbourgh, entrenat llavors 

per Aitor Karanka.  

Fuente: http://www.deportevalenciano.com/2017/08/02/negredo-tiburon-mordio-valencia 

#04 El València impedeix que les bandes musicals trepitgen Mestalla i 

acaba amb una tradició de més de 25 anys 

10/09/2014 

Des de 1994, més de 300 bandes de música de tota la Comunitat 

Valenciana han xafat la gespa de Mestalla en els prolegòmens dels 

partits per a animar a l'afició.  

No obstant això, el club va retirar durant un temps la invitació a 

algunes d'elles perquè creien que les bandes impossibilitaven la bona 

visibilitat de la publicitat estàtica i que els músics desbarataven la 

gespa. Tots dos arguments van demostrar ser falsos i fins i tot la 

propia empresa de publicitat va eixir a negar-ho. 

 

Fuente: https://elpais.com/deportes/2014/09/10/actualidad/1410350438_095770.html 

 

https://elpais.com/deportes/2014/09/10/actualidad/1410350438_095770.html
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#05 El València impedeix que Curva Nord desplegue un tifo honorífic 

26/02/2015 

El València va impedir que la seua graderia 

d'animació poguera mostrar un tifo que havia 

preparat per al dia 13 de març que 

representava el mantell de «La Mare de Déu 

dels Desamparats», en el qual s'afegien l'escut 

del club i de la ciutat, a més d'edificis 

emblemàtics d'aquesta. 

El club va al·legar que no donava permís al tifo en incloure motius religiosos, encara que en les següents 

temporades ha tingut detalls i gestos a través de les seues xarxes socials per a altres festivitats religioses 

com el Ramadà. 

La Curva Nord va mostrar la seua indignació al club per la prohibició, però el València no va donar més 

explicacions sobre el fet. 

Fuente: https://www.levante-emv.com/valencia-cf/2015/02/26/valencia-cf-impide-curva-nord-12671386.html 

 

#06 Peter Lim parla per primera i última vegada a l'aficionat ché 

24/05/2015 

Des que Peter Lim és el màxim accionista del València 

només s'ha dirigit als seguidors del seu club i als accionises 

en el nadal de 2015, quan va concedir una entrevista en la 

televisió oficial del club en la qual responia preguntes 

realitzades per l'entitat. 

Des de llavors, el propietari del València mai més s'ha 

dirigit personalment a l'afeccionat blanquinegre. 

 

Fuente: https://youtu.be/i6zck5tdIR4 
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#07 Dubtes pel fitxatge de l'extrem portugués João Cancelo 

26/06/2015 

A causa de la falta de transparència per part del club en 

qualsevoloperació de compra-venda, el traspàs de João Cancelo al 

club ché va portar amb si algunes preguntes que mai van ser 

respostes des de l'entitat. 

El fitxatge de l'extrem portugués va tindre les seues similituds amb 

la contractació de André Gomes i Rodrigo Moreno, per la qual cosa 

l'aficionat ché es preguntava si els drets econòmics del jugador pertanyien a Meriton o al Benfica en el 

moment de la seua compra i si els quinze milions que va costar el futbolista es van abonar al club lusità o 

a l'empresa singapurense que dirigeix el València..  

Fuente: https://cadenaser.com/emisora/2015/06/26/radio_valencia/1435320355_910414.html 

 

 

#08 El València anuncia a Rodrigo Caio sense passar la revisió mèdica 
30/06/2015 

Sense que Rufete, Ayala i Excepte ho saberen, el València va acordar 

el fitxatge del central brasiler Rodrigo Caio com a petició de Nuno. 

La contractació del futbolista va suposar la demostració del poder que 

tenia Jorge Mendes en el club i va ser un dels motius de la dimissió 

de Rufete com a director esportiu. Malgrat ser anunciat com a nou 

fitxatge, el seu genoll li va impedir passar diverses revisions mèdiques 

i algun dels doctors que li va atendre va ser acomiadat mesos després 

Fuente: https://www.libertaddigital.com/deportes/futbol/2015-06-30/el-caso-de-rodrigo-caio-

no-pasa-tres-reconocimientos-con-el-valencia-y-si-con-el-atletico-a-la-primera-1276551831/ 
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#09 Rufete dimiteix com a director esportiu arran de l'operació Caio 

30/06/2015 

La llegenda valencianista Francisco Pérez ‘Rufete’ va abandonar 

el club després de sentir que no exercia les responsabilitats que li 

corresponien segons el seu lloc en la direcció esportiva, pel fet que 

Peter Lim estava convertint-se en la persona que s'encarregava 

de les incorporacions i vendes de futbolistes. 

L'intrusisme de Lim en la seua àrea tècnica va començar amb la 

imposició de Nuno com a entrenador i va continuar amb l'arribada 

de futbolistes que tenien relació directa i fins i tot amistat amb el 

llavors tècnic portugués i Jorge Mendes. El cas de Rodrigo Caio va ser la gota que va vessar el got perquè 

Rufete presentara la seua dimissió. 

Fuente: https://www.elmundo.es/deportes/2015/06/30/5592a70322601d812a8b4591.html 

 

 

#10 El València contracta a Aderllan Santos per damunt del seu valor 

real 

29/08/2015 

L'eixida de Rufete de la direcció esportiva del València va ser 

l'oportunitat perfecta perquè Lim, Nuno i Mendes feren de les seues i 

començaren a realitzar fitxatges sospitosos dels quals encara hui dia 

desoneixem els motius. 

La primera incorporació sorpendente va ser la del central Aderllan 

Santos per 10 milions d'euros, quan el valor real de mercat que tenia 

llavors era de 300.000 euros i que va suposar un sobrecost estimat del 

3.000%. 

Fuente: https://elpais.com/deportes/2015/08/28/actualidad/1440761148_447898.html 

 

 

 

https://www.elmundo.es/deportes/2015/06/30/5592a70322601d812a8b4591.html
https://elpais.com/deportes/2015/08/28/actualidad/1440761148_447898.html
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#11 El València contracta a Aymen Abdennour per a substituir a 

Nicolás Otamendi 

29/08/2015 

Després de vendre a Nicolás Otamendi al 

Manchester City, el València necessitava un central 

de garanties que poguera suplir el buit que deixava 

l'argentí i va acabar contractant a Aymen 

Abdennour per uns 25 milions d'euros, segons 

Radio Montecarlo. 

La relació del central tunisià amb Mendes i Lim era 

molt estreta, tant que per a tancar el traspàs el futbolista es va desplaçar en el jet privat del magnat de 

Singapur. La marxa de Abdennour en la capital del Túria va ser dolenta i l'afició considera el seu fitxatge 

com un dels pitjors en tota la història recent del club. Actualment es troba en el Umm Salal de Qatar 

després de passar per l´Olympique de Marsella i el Kayserispor turc. 

Fuente: https://www.superdeporte.es/valencia/2015/08/29/valencia-fichaje-abdennour-mercado-mourinho/267695.htmll 

 

#12 El València contracta a Gary Neville després de la destitució de 

Nuno 

03/12/2015 

EEl València va decidir prescindir dels serveis de Nuno Espírito Santo pels 

mals resultats esportius tant en Lliga com en Champions, i per a ocupar la 

banqueta ché Peter Lim va decidir contractar l'exfutbolista i comentarista 

televisiu anglés Gary Neville.  

La contractació del britànic va fructificar per l'amistat personal que li lligava 

al màxim accionista i no per la seua experiència en les banquetes. Anys 

després, el propi Neville va reconéixer que no estava preparat per al lloc.  

Fuente: https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/03/28/5e7f2c6ee2704eb37c8b4619.html 

 

 

 

https://www.superdeporte.es/valencia/2015/08/29/valencia-fichaje-abdennour-mercado-mourinho/267695.htmll
https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/03/28/5e7f2c6ee2704eb37c8b4619.html
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#13 El València contracta lesionat a Guilherme Siqueira 

31/01/2016 

El club del Túria va contractar el lateral brasiler Guilherme 

Siqueira, procedent de l'Atlètic de Madrid, amb una lesió en 

el seu turmell que hui dia encara es desconeix quan es va 

produir, encara que el propi futbolista va afirmar que no va 

arribar lesionat del club blanc-i-vermell, i que es va lesionar 

en la seua primera setmana com xè.  

Així mateix, el futbolista brasiler va declarar que dins del club 

hi havia gent que li augurava la seua retirada del futbol degut 

a aqueixa lesió quan per a res va ser així i va poder recuperar-

se fent treball extra. El lateral esquerre defensa que en el seu 

moment no li van dir la veritat i que el club no li va defensar 

en cap moment.  

Fuente: https://www.levante-emv.com/valencia-cf/2017/06/07/siqueira-verguenza-valencia-cf-dijera/1577445.html 

https://www.marca.com/futbol/valencia/2017/06/07/5937f56ce5fdea975a8b459c.html 

 

#14 El València renova a Pako Ayestarán i poc després ho acomiada 

24/05/2016 

Malgrat els mals resultats de l'equip i de completar una de les pitjors 

temporades en la història del club, el València va creure que Pako 

Ayestarán era la persona indicada per a rellançar al València i el va 

renovar fins a 2018.  

No obstant això, a les poques setmanes i després d'un començament 

de temporada desolador amb quatre derrotes en quatre partits, el 

club no s'ho va pensar dos vegades i va decidir acomiadar-lo amb el 

degut sobrecost per la seua recent ampliació de contracte. Quan va 

agafar el timó del club i que sentia vergonya cada vegada que anava 

a dirigir un entrenament. Hui dia, l'ex del Manchester United 

continua tenint els pitjors resultats històrics de qualsevol entrenador 

que s'haja assegut a Mestalla.  

 

Fuente: https://www.superdeporte.es/valencia/2016/05/24/pako-ayestaran-entrenador-valencia/297796.html 

https://www.levante-emv.com/valencia-cf/2017/06/07/siqueira-verguenza-valencia-cf-dijera/1577445.html
https://www.marca.com/futbol/valencia/2017/06/07/5937f56ce5fdea975a8b459c.html
https://www.superdeporte.es/valencia/2016/05/24/pako-ayestaran-entrenador-valencia/297796.html
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#15 Lay Hoon demana educar a l'aficionat valencianista 

25/05/2016 

Amb l'equip passant per un mal moment tant en l'àmbit esportiu com 

l'econòmic, Lay Hoon va realitzar en un acte públic unes declaracions 

bastant controvertides en les quals animava als mitjans de 

comunicació a ensenyar als aficionats com havia de ser un bon 

valencianista. «Necessitem que ens ajudeu a explicar les coses i a 

educar a l'afició perquè el nostre club tinga èxit. El canvi en l'equip 

no és suficient, l'hem de fer tots junts. Si no ens unim i compartim 

aquesta visió, no crec que puguem tindre èxit», va afirmar la llavors 

presidenta ché. 

Estes problemàtiques declaracions no van caure molt bé ni a l'afició 

ni als mitjans, els qui van entendre el que s'ha dit per Hoon com que l'aficionat ché no es comportava com 

devia i se'ls havia d'educar per a actuar com Meriton esperava 

.  

Fuente:  https://www.superdeporte.es/valencia/2016/05/25/layhoon-mejor-matan-decir/297887.html 

 

#16 Lay Hoon diu que Paco Alcàcer no està en venda 

13/08/2016 

Amb els rumors de la possible venda de Paco Alcàcer al FC Barcelona, Lay 

Hoon va comparéixer públicament en la Convenció de Penyes per a asegurar 

que el de Torrent no estava en venda i que seguiria en l'equip. «Per si hi ha 

algun dubte, el punta de Torrent no es ven», afirmava amb seguretat la llavors 

presidenta. 

Setmanes més tard es va descobrir que aqueix mateix dia en què ella feia 

aqueixes declaracions, Lim estava negociant personalment la venda d'Alcàcer 

per un muntant final de 30 milions d'euros.  

 

Fuente: https://www.levante-emv.com/valencia-cf/2016/08/13/layhoon-chan-paco-vende/1455713.html  

 

https://www.superdeporte.es/valencia/2016/05/25/layhoon-mejor-matan-decir/297887.html
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#17 El València ofereix un lloc a Jaume Ortí en la directiva, però no 

el ratifiquen 

03/10/2016 

En una junta d'accionistes, els socis van proposar que Jaume Ortí 

tornara al club per a formar part de l'òrgan rector i Lay Hoon va estar 

parlant amb l'expresident xè durant nou mesos per a dur a terme la 

petició que se li va realitzar. No obstant això, a l'hora de la veritat van 

decidir no comptar amb ell malgrat estar en continu contacte durant 

molt de temps. El llorejat dirigent es va sentir humiliat i va comentar 

que del que li havien promés no es va cumplir absolutament res. 

En comptes de nomenar a Ortí, el València va decidir que Juan Sol i 

Auxiliadora Borja foren les persones que entraren en el consell 

d'administració sense abans comentar-li'l a l'expresident. «No m'han dit 

per què no he entrat», comentava el president.  

 

Fuente: https://www.lasprovincias.es/valenciacf/noticias/201610/03/siento-humillado-20161002235545-v.html  

 

#18 Kim Lim calla als afeccionats en xarxes socials 

21/11/2016 

Després d'empatar davant el Granada i collir un altre resultat 

inesperat en la competició domèstica, aficionats chés van criticar la 

gestió de Meriton i van demanar que s'anaren, aconseguint la 

resposta irònica de la filla del màxim accionista. 

Kim Lim va contestar a l'afició en xarxes socials deixant clar que el 

seu pare no anava a abandonar el club i titllant de bojos als 

afeccionats valencianistes. «Quan més bojos us torneu, més feliç em 

fa. El club és encara nostre així que assumiu-lo i punt», va escriure 

Kim Lim 

 

Fuente: https://www.lainformacion.com/deporte/peter-lim-irnos-valencia-jajaja-kim-lim_0_974003709/ 

https://www.lasprovincias.es/valenciacf/noticias/201610/03/siento-humillado-20161002235545-v.html
https://www.lainformacion.com/deporte/peter-lim-irnos-valencia-jajaja-kim-lim_0_974003709/
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#19 El València expulsa de Mestalla a aficionats de la Curva Nord per 

criticar a Meriton 

28/12/2016 

Després d'intentar –sense èxit– fer callar les crítiques per 

part dels aficionats de la graderia d'animació del València 

CF, el club xè va decidir prendre l'ofensiva i va comunicar 

que els aficionats que estigueren en la llista de violents que 

manejava l'entitat i la policia serien expulsats de manera 

immediata. No obstant això, el club i alguns dels aficionats 

van arribar a un acord perquè els integrants de la Curva 

tornaren, sempre que es comprometeren de manera expressa a generar «un òptim ambient d'animació sota 

les condicions imposades pel València» 

El club va justificar algunes de les expulsions al·legant que es tractava d'aficionats radicals que 

coaccionaven a la Graderia d'Animació mitjançant amenaces i que esta animació estava perjudicant 

l'ambient que es generava en l'estadi. Esta informació hui dia no s'ha pogut constatar..  

Fuente: https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-readmite-aficionados-20170810143621-nt.html 

 

#20 Cessare Prandelli dimiteix en sentir-se enganyat pel València 

30/12/2016 

EEl tècnic italià va arribar per a llavar la imatge de l'equip, però va 

tardar poc a deixar el càrrec per sentir-se enganyat des de la direcció 

del club, la qual es va comprometre a una sèrie de reforços que el 

tècnic no va vore arribar.  

A més, en el seu comiat va criticar la forma que Meriton tenia de 

portar el club i va atribuir que va fer tot el possible per a unir afició 

amb equip. «Vaig intentar obrir Paterna al públic i vaig intentar 

parlar amb tota la premsa, inclosa la que em deien que estava en la 

llista negra. No havíem de tancar-nos, no estem en una dictadura», 

va explicar l'italià en acomiadar-se. 

Fuente: https://www.elmundo.es/deportes/2016/12/31/58678f26468aeb02078b45c1.html 

 

https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-readmite-aficionados-20170810143621-nt.html
https://www.elmundo.es/deportes/2016/12/31/58678f26468aeb02078b45c1.html
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#21 El València deixa marxar a Nabil Touaizi, una joia de la cantera 

31/01/2017 

El València sempre ha sigut un club que mira molt per la seua 

cantera,però hi ha hagut decisions per part de Meriton amb l'Acadèmia 

que no s'entenen, com que deixara escapar a Nabil Touaizi, una de les 

joies de les categories inferiors. 

El jugador juvenil va deixar el club amb una gran projecció per davant 

i va posar rumb al Manchester City després de tancar un acord pròxim 

als 300 mil euros pel futbolista. Este cas se suma als d'altres promeses 

com Pedro Xirivella o Antonio Martínez que van posar rumb a 

Anglaterra per a seguir amb el seu desenvolupament futbolístic. 

 

Fuente: https://www.lavanguardia.com/deportes/futbol/20170131/413872081519/nabil-touaizi-valencia-manchester-city.html 

 

 

 

#22 El València acomiada a Kempes per ser crític amb Meriton 

05/02/2017 

El València CF va decidir destituir a Mario Alberto Kempes com 

a ambaixador de l'entitat després de les seues reiterades crítiques 

cap a la gestió de Meriton.  

La llegenda ché sempre ha sigut una persona que no es mossega 

la llengua davant ningú. Això no va agradar a l'entitat, que va 

decidir prescindir dels seus servicis. ‘El Matador’, en el seu comiat 

dedicat a l'afició, va tornar a carregar amb la manera de portar el 

club de Meriton: «Senyors, lamentablement estan en presencia 

d'un equip que està perdut. No hi ha direcció i són poques les ganes 

que es veuen», va dir el mite blanquinegre. 

Fuente: https://elpais.com/deportes/2017/02/05/actualidad/1486289904_336548.html 
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#23 Meriton expulsa a voluntaris de Mestalla per ser crítics amb 

l'entitat 

06/03/2017 

Els voluntaris del club a peu de camp Álex Oliver i Raúl Ogalla 

van criticar la gestió de Meriton per xarxes socials i l'empresa no 

va dubtar a expulsar-los de Mestalla pocs dies després a causa dels 

seus comentaris.  

El club es va assabentar de les crítiques de tots dos voluntaris 

enmig del partit davant el Reial Madrid i va manar a l'encarregada 

a recriminar¡ la actitid que havien tingut per les xarxes tant Raúl 

com Álex. En paraules del mateix Raúl, el que van comentar no 

va ser per a tant i a més es va fer en un grup privat. 

Fuente: https://www.superdeporte.es/valencia/2017/03/06/entrevista-voluntarios-expulsados-criticar-meriton/328074.html 

 

 

#24 El València traspassa a Enzo Pérez per molt menys del que va costar 

01/07/2017 

LL'arribada de Marcelino García Toral i Mateu Alemany va significar una 

remodelació exhaustiva de l'equip que va començar amb la venda de Enzo 

Pérez, el que era capità de l'equip i un dels pesos pesants dins del vestuari. 

 L'argentí havia arribat a València per uns 25 milions d'euros, però el club 

va decidir prescindir d'ell per a alliberar fitxes i a petició del nou tècnic, 

després d'un rendiment irregular llastrat per algunes lesions de gravetat. 

 

L'eixida del migcampista va deixar un forat de 22 milions en les arques 

del club en vendre's per la rídicula xifra de 3 milions al River Plate. 

Fuente: https://www.marca.com/futbol/valencia/2017/07/01/5956766022601d895f8b45fa.html 

 

https://www.superdeporte.es/valencia/2017/03/06/entrevista-voluntarios-expulsados-criticar-meriton/328074.html
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#25 El València ven a Diego Alves per davall del seu valor de mercat 

16/07/2017 

Després d'una temporada irregular, el València va decidir començar 

de zero i va portar a Marcelino García Toral per a intentar rellançar 

al club, qui va considerar que l'etapa de Diego Alves en l'equip del 

Túria havia acabat. El porter brasiler va ser venut al Flamengo per 

mig milió d'euros, quan en el portal Transfermarkt el seu valor en 

eixe moment rondava els cinc milions.  

Malgrat exercir un gran i destacat paper durant les sis temporades 

que va estar defensant la porteria ché, el club va acusar el jugador de 

«tòxic» en el vestuari i es va anar per la porta de darrere.  

Fuente: 

https://www.elmundo.es/deportes/futbol/2017/07/16/596b8635e5fdea37178b4598.html 

 

#26 El València traspassa Negredo per davall del seu valor de mercat 

04/08/2017 

Després de mostrar un nivell irregular a València, Álvaro Negredo va 

ser cedit al Middlesbrough anglés i a la seua volta es va concretar el seu 

traspàs al Besiktas turc per la irrisòria xifra de 2,5 milions d'euros, una 

xifra inferior al seu valor real: 7,5 milions. 

La venda de l'ariet madrileny va deixar una pèrdua monetària important 

dins del club i va significar un altre desficaci en la part de la dirección 

esportiva i financera de l'entitat. El vallecà es troba actualment jugant al 

Cadis.  

Fuente: https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/noticias/27406-las-cifras-de-la-venta-de-

negredo 

 

 

 

 

https://www.elmundo.es/deportes/futbol/2017/07/16/596b8635e5fdea37178b4598.html
https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/noticias/27406-las-cifras-de-la-venta-de-negredo
https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/noticias/27406-las-cifras-de-la-venta-de-negredo
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#27 El València presenta un nou disseny més per al Nou Mestalla 

06/10/2017 

El nou estadi, que es preveia que estiguera llest 

per a l'any del centenari, continua sent un solar 

malgrat els tants dissenys que s'han presentat per 

a la seua construcció.  

L'última maqueta presentada del Nou Mestalla la 

va realitzar Anil Murthy a l'Ajuntament de 

València i comptava amb canvis significatius, 

com la imposició d'una coberta aprimada sostinguda per columnes en un intent d'abaratir els costos. A 

més, la capacitat de l'estadi es reduiria a 60.000 espectadors, 12.000 aficionats més que l'actual Mestalla..  

Fuente: https://as.com/futbol/2017/10/06/primera/1507280658_030212.html 

 

#28 Meriton titlla de falsos valencianistes als aficionats crítics amb la 

seua gestió 

08/11/2017 

EEl València es trobava en un mal moment i l'afició va 

començar a assenyalar de nou la gestió de Meriton, la qual 

cosa va caure tan mal que la mateixa propietat envià un 

comunicat intentat defensar-se de l'oposició del 

valencianisme anomenant-los «falsos aficionats».  

Anil Murthy expressava en el comunicat que estos falsos 

aficionats estaven intentant dominar les notícies del 

València, abocant notícies que no eren reals i sent motivats 

per interessos aliens als quals defensava el propi club. A 

més, atribuïa a estos aficionats algunes activitats vandàliques com atacar l'autobús de l'equip o amenaçar 

als propis jugadors. 

Fuente: https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/noticias/30140-meriton-se-defiende-de-los-falsos-aficionados 
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#29 El València prohibeix a la premsa entrar en la Junta General 

09/11/2017 

L'arribada de Meriton al club va canviar la relació del València amb 

la premsa. Des de 2014 fins a 2017, els periodistes tenien prohibit 

transmetre en directe la Junta General del València baix amenaça de 

no tornar a ser acreditats a cap esdeveniment organitzat pel club, 

inclosos els partits.  

No obstant això, estes limitacions a la premsa no semblaven ser 

suficients i Meriton va decidir directament prohibir l'entrada de 

periodistas a la Junta, permetent únicament l'entrada d'aquells 

accionistes que tingueren nou o més accions en el seu poder.  

Fuente: https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-impide-primera-20171109005223-

ntvo.html 

 

 

#30 El València eleva el preu de les entrades per a abonats de la 

semifinal de Copa davant l'FC Barcelona 
29/01/2018 

Arribava la trobada de semifinals davant l'FC 

Barcelona i el club va llançar les entrades per 

a abonats amb un preu bastant alt (entre 35 i 

75 €), que va provocar la queixa dels aficionats 

amb abonament que volien assistir al partit. 

 Després de les queixes generalitzades per part 

de l'afició, el València va tardar dos dies a 

donar marxca arrere a la seua política de preus 

i va comunicar als seus abonats que l'entrada baixaria el seu cost i oscil·laria finalment entre 17 i 35 €, un 

import més que raonable. 

Fuente: https://www.semprevalencia.com/2018/01/el-valencia-recula-baja-el-precio-de-las-entradas-de-la-vuelta-de-semifinales/ 
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#31 El València fa el ridícul per Twitter mitjançant el seu compte en 

anglés 

19/11/2018 

En una nit que semblava tranquil·la, el compte en 

anglés del València va sembrar la polèmica 

durant un dia sencer per Twitter en crear una 

infinitat de publicacions de mal gust entre les 

quals es trobava un GIF d'un rinoceront defecant.  

A més, també es va enredar en un enfrontament 

contra el compte oficial en anglés del Bayer 

Leverkusen, la qual li va demanar per favor que 

parara perquè el seu comportament no era el que 

mereixia un club com el València. Així mateix, el Valencianisme es va queixar de manera unànime per 

la imatge infantil, ridícula i poc professional que el club estava deixant veure al món. 

. 

Fuente: https://www.superdeporte.es/valencia/2018/11/19/esconde-24-horas-locas-twitter/393382.html 

 

#32 Anil Murthy considera falsos afeccionats als valencianistes que no 

resideixen en la capital 
05/12/2018 

Sempre que Anil Murthy ix a parlar crea polèmica, i en una entrevista 

per al Desmarcatge en la qual se li preguntava sobre els problemes 

amb l'afició va expressar que tant al València com en qualsevol equip 

existien falsos i vertaders afeccionats, sent aquests últims un perill per 

al club perquè es dedicaven a sabotejar les xarxes de l'entitat. 

No obstant això, el que més va doldre a l'afició del València va ser 

quan es va dirigir de manera pejorativa a aquells afeccionats chés que no vivien a la ciutat, titllant-los 

també de falsos afeccionats i expressant que no realitzaven l'esforç necessari per a animar a l'equip de la 

seua vida. «Jo crec que sí que poden fer més esforç per a vindre amb els seus amics a fer costat al seu 

equip», va comentar el president de l'entitat. 

Fuente: https://www.youtube.com/watch?v=piluZLERAyw 

 

https://www.superdeporte.es/valencia/2018/11/19/esconde-24-horas-locas-twitter/393382.html
https://www.youtube.com/watch?v=piluZLERAyw


20 

 

LLIBRE NEGRE DE MERITON 

 

 

LLIBRE NEGRE DE MERITON 

 

 

#33 Kim Lim utilitza la plantilla per a una promoció personal 

12/12/2018 

Poc després que el València fóra eliminat de la Champions League i amb 

l'afició nerviosa, Peter Lim va decidir que era bona idea utilitzar a la 

plantilla perquè la seua filla gravara un vídeo promocional que pujaria al 

seu compte d'Instagram.  

Si els ànims ja estaven una miqueta caldejats, el vídeo de la primogènita 

de Lim va remoure més les aigües. Miguel Zorío, màxim responsable de 

Marea Valencianista, va criticar la utilització de la plantilla i de les 

instal·lacions per al vídeo sol perquè a ella «li feia il·lusió tindre un vídeo 

per a pujar-lo a Instagram». 

Fuente: https://www.abc.es/deportes/futbol/abci-valencia-arde-ultimo-capricho-hija-peter-

201812121243_video.html?ref=https:%2F%2Fwww.google.com%2F 

 

#34 Meriton col·loca a l'inexpert Siguen Bai al capdavant de la direcció 

de l'Acadèmia 

10/01/2019 

D'un dia per a un altre, el València va decidir prescindir dels serveis 

de Vicente Mateo i col·locar com a director general de l'Acadèmia del 

València a Sean Bai, home de confiança de Peter Lim.  

El nomenament de Bai va resultar polèmic perquè fins a 

l'acomiadament de Vicente Mateo el seu lloc havia sigut el de director 

esportiu de l'oficina del president, és a dir, s'encarregava de realitzar 

les labors d'un simple secretari. 

Durant l'any que ha estat portant la pedrera els resultats han sigut 

negatius i per a res encoratjadors amb el filial del club i el femení ha 

estat a punt de descendir de divisió. 

  

Fuente: https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/noticias/166984-sean-bai-academia-valencia 
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#35 El València expulsa a afeccionats de la Corba Nord per tindre mésde 

25 anys 

13/06/2019 

Amb el precedent de l'expulsió d'alguns membres de la graderia 

d'animació per la seua suposada actitud radical, vandàlica i crítica també 

cap a la gestió de Meriton, l'entitat va decidir realitzar una rentada de 

cara als membres d'aquesta graderia. Mantenint l'excusa del radicalisme 

i després de molt de temps estudiant com expulsar a la majoria dels 

integrants de la Curva Nord, el València va decidir restringir l'accés a 

aquells integrants que tingueren més de 25 anys.  

D'aquesta manera, Murthy completava allò que havia començat anys 

arrere en aconseguir expulsar al voltant del 40% dels integrants de la 

Curva.  

Fuente:https://www.lasprovincias.es/valenciacf/club-reubicara-afectados-20190613003817-ntvo.html 

 

#36 Meriton cobra per portar la Copa del Rei a les penyes 

04/07/2019 

Malgrat ser la tradició, el club del Túria va decidir no prestar a 

les penyes l'última Copa del Rei, guanyada davant el Barcelona 

en el Benito Villamarín. 

Aquesta negativa per part de 

l'entitat no va ser entesa per 

l'afició. Mentrestant, la Copa 

del Rei relluïa brillant i impol·luta a Singapur. De cara als seus i a la 

galeria, Peter Lim i els seus empleats van posar amb el trofeu en la 

cerimònia de lliurament de premis de la Fundació Olímpica de Singapur. 

A causa d'aquest tracte desigual i en senyal de reivindicació, una de les 

penyes va decidir escenificar una representació còmica en la qual uns 

senyors amb màscares xineses presentaven una copa feta de cartó 

Fuente: https://cadenaser.com/emisora/2019/06/25/radio_valencia/1561472636_374330.html 

https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/noticias/199393-peter-lim-saca-pecho-de-la-copa-del-rey-ante-cristiano-ronaldo 

 

https://www.lasprovincias.es/valenciacf/club-reubicara-afectados-20190613003817-ntvo.html
https://cadenaser.com/emisora/2019/06/25/radio_valencia/1561472636_374330.html
https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/noticias/199393-peter-lim-saca-pecho-de-la-copa-del-rey-ante-cristiano-ronaldo


22 

 

LLIBRE NEGRE DE MERITON 

 

 

LLIBRE NEGRE DE MERITON 

 

 

#37 El València concedeix la carta de llibertat a Aymen Abdennour 

11/07/2019 

Després d'un nefast rendiment i una cessió al Olympique de 

Marsella,Aymen Abdennour va deixar el València sense deixar ni un 

euro en les arques xès. El seu fitxatge va ser un dels pitjors de la història 

del club: va arribar per més de 20 milions d'euros com a substitut de 

Otamendi i va acabar en el Kayserispor turc totalment de vades.  

En la seua cessió a França, el jugador tunisià sol va arribar a disputar 

cinc trobades amb el primer equip, en ser relegat al filial del club gal 

pel seu baix rendiment. Posteriorment en el Kayserispor li va succeir 

una cosa similar: el club turc va decidir retirar-li la fitxa.  

Fuente: https://okdiario.com/deportes/valencia-deja-abdennour-irse-gratis-kayserispor-fichaje-

mas-ruinoso-4358533 

 

 

#38 El València veta a Tomás Ribera, portaveu de la Curva Nord 

18/07/2019 

A causa d'un altercat amb Anil Murthy produït per les 

seues contínues faltes de respecte cap a a l'afició en la 

MegaStore del València, el president xè va decidir vetar 

Tomás Ribera durant dos anys de Mestalla. 

De la mateixa forma, el portaveu de la Corba Nord va 

rebre una notificació per part del club en la qual se li 

comunicava l'obertura d'un expedient sancionador a la 

seua persona. 

 

Fuente: https://plazadeportiva.valenciaplaza.com/la-curva-nord-tomara-medidas-legales-contra-el-valencia-cf-tras-la-expulsion-de-su-portavoz 

 

 

 

https://okdiario.com/deportes/valencia-deja-abdennour-irse-gratis-kayserispor-fichaje-mas-ruinoso-4358533
https://okdiario.com/deportes/valencia-deja-abdennour-irse-gratis-kayserispor-fichaje-mas-ruinoso-4358533
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#39 El València fitxa a Mangala amb una lesió crònica 

12/08/2019 

El València buscava un quart central per a enfortir la defensa i entre totes 

les opcions que van sonar es va decidir contractar a Eliaquim Mangala en 

una operació qüestionable, després que altres clubs com el Porto decidiren 

prescindir del seu fitxatge degut a una sèrie de seqüeles arrossegades 

després de superar una greu lesió de genoll.  

El central francés va arribar amb una deficiència «neuromuscular», però 

encara així va passar un reconeixement mèdic que va ser molt qüestionat. 

La gravetat de la seua lesió era tal que en alguns partits en els quals el 

València no disposava d'efectius en la saga es va decidir tirar mà d'un 

jugador del filial en comptes d'alinear al gal..  

Fuente: https://www.lasprovincias.es/valenciacf/mangala-supera-revision-20190812194733-nt.html 

 

#40 La nova graderia d'animació del València no funciona 

13/08/2019 

Després d'expulsar al 40% dels integrants de la graderia 

d'animació anterior, a membres de la Curva Nord i vetar al seu 

portaveu, el València va presentar una nova graderia que tenia 

poca incidència en els partits i no es coordinava a l'hora 

d'animar a l'equip. 

Així mateix, esta graderia va mostrar també problemes 

d'aforament en deixar seients buits i no comptar amb algú al 

timó a l'hora d'organitzar els càntics..  

Fuente: https://www.lasprovincias.es/valenciacf/nueva-grada-joven-

20190818235930-ntvo.html 

 

 

 

 

 

https://www.lasprovincias.es/valenciacf/mangala-supera-revision-20190812194733-nt.html
https://www.lasprovincias.es/valenciacf/nueva-grada-joven-20190818235930-ntvo.html
https://www.lasprovincias.es/valenciacf/nueva-grada-joven-20190818235930-ntvo.html
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#41 El València fitxa a Thierry Correia per una quantitat desorbitada 

02/09/2019 

 Amb Piccini lesionat de gravetat i Daniel Wass com a pegat en el lateral 

dret, el València necessitava més que mai un altre lateral per a donar 

descans al danés i va triar al portugués Thierry Correia. El fitxatge del jove 

lusità es va tancar per un total de 12 milions d'euros més 2 milions en 

comissions de traspàs, quan el valor real del jugador era pròxim als quatre-

cents mil euros. 

 A més, el futbolista va aterrar a València amb una dismetría en el maluc 

de 2,8 centímetres, que es va tindre poc en compte en passar amb èxit la 

revisió mèdica, quan en teoria un jugador només pot superar-la si en tindre 

aquesta anomalia presenta una desviació d'entre tres o quatre mil·límetres 

. 

Fuente: https://golsmedia.com/jorge-mendes-cobro-por-el-fichaje-de-thierry-

correia/#:~:text=El%20Valencia%20CF%20contrató%20el,de%2012%20millones%20de%20euros. 

 

 

#42 Jorge Mendes ha mogut més de 300 milions amb el València C.F. 

05/09/2019 

Des que Lim es convertira en el màxim accionista del València CF, Jorge 

Mendes ha mogut més de 300 milions directa o indirectament en diferents 

operacions amb el club de Mestalla.  

Des de l'arribada de Peter Lim a la ciutat del Túria, l'agent portugués ha 

tingut relació amb la majoria de les operacions de compravenda de 

futbolistes de l'entitat de Mestalla. La relació entre Mendes i Lim ha sigut 

sempre molt qüestionada per l'afició ché 

Fuente: https://www.goal.com/es/noticias/el-valencia-de-peter-lim-no-diga-negocio-diga-

mendes/14n91b351jknx11phdos0j6wi3 

 

 

https://www.goal.com/es/noticias/el-valencia-de-peter-lim-no-diga-negocio-diga-mendes/14n91b351jknx11phdos0j6wi3
https://www.goal.com/es/noticias/el-valencia-de-peter-lim-no-diga-negocio-diga-mendes/14n91b351jknx11phdos0j6wi3
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#43 El València acomiada a Marcelino mesos després de guanyar la 

Copa del Rei 

11/09/2019 

Sense que ningú l'esperara i amb la Lliga ja començada, el València va 

decidir prescindir dels servicis de Marcelino García Toral després 

d'haver aconseguit ficar al club en llocs Champions durant dos 

temporades seguides i guanyar una Copa del Rei. La decisió de 

Meriton va caure com un pitxer d'aigua freda entre un valencianisme 

que es trobava incrèdul davant la situació i que es va manifestar en 

contra de la decisió, fent costat al tècnic asturià. L'eixida de Marcelino 

va destrossar un projecte guanyador i va acabar amb el València en el 

nové lloc de la taula a final de temporada, impossibilitat la seua 

participació en qualsevol competició europea.  

Fuente: https://www.marca.com/futbol/valencia/2019/09/11/5d78ddff22601dae1d8b4619.html 

 

 

#44 Comunicat oficial del club: “És el que hi ha” 

14/09/2019 

Després de la dura derrota contra l'FC Barcelona pocs dies després de la 

destitució de Marcelino, Anil Murthy va decidir realitzar un comunicat 

per part del club intentant explicar el perquè de les seues accions amb una 

última frase demolidora: «és el que hi ha».  

Tant el comunicat com l'última frase no van caure molt bé en el 

valencianisme, ja que el text denotava un grau de supèrbia una cosa 

elevada i continuava en la línia dels missatges que estava donant Meriton 

a l'afició: som els amos i fem el que volem. 

Fuente: https://www.superdeporte.es/valencia/2019/09/14/valencia-cf-hay/425337.html 

 

 

https://www.marca.com/futbol/valencia/2019/09/11/5d78ddff22601dae1d8b4619.html
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#45 Anil Murthy mancada el respecte al València en la seua foto de 

perfil de WhatsApp 

15/09/2019 

Després d'un altre mal resultat del València, es va filtrar en Twitter la 

imatge de perfil que Anil Murthy tenia en el seu WhatsApp des de feia 

diversos mesos. Apareixia ell mateix vestit com el personatge Apu dels 

Simpsons, al costat d'un Mestalla el nom del qual havia sigut canviat pel 

de «Badulake». 

Aquesta imatge va causar molta controvèrsia en les xarxes i molts 

aficionats la van entendre com que el president volia transmetre que el 

València era una botiga per a ell. 

D'altra banda, cal destacar que esta fotografia no formava part de la línia personal del president, sinó d'un 

telèfon amb el qual es comunicava amb tercers de manera professional. 

Fuente: http://officialpress.es/hacen-publica-la-foto-de-whatsapp-de-anil-murthy-y-las-redes-sociales-arden/ 

 

 

#46 Anil Murthy publica tuits ofensius cap a a el València 

19/09/2019 

 A altes hores d'una nit de setembre van aparéixer en el 

compte de Twitter d'Anil Murthy diversos missatges 

polèmics i sense sentit. «Els falsos aficionats intenten 

fer terrorisme. Nosaltres VCF sobreviurem» o «Els 

racistes, Apus, kebabs, xinesos, asiàtics no representen 

al nostre gran club» eren alguns d'aquests missatges 

estranys.  

Minuts després de la controvèrsia, el propi Murthy publicava un missatge excusant-se del que 

havia ocorregut en el que afirmava que un hacker va entrar en el seu perfil. Tot seguit, els missatges 

van ser esborrats i el club també va publicar un comunicat explicant la situació 

.  

Fuente: https://www.superdeporte.es/valencia/2019/09/19/hacker-ataca-twitter-anil-murthy/425719.html 

 

http://officialpress.es/hacen-publica-la-foto-de-whatsapp-de-anil-murthy-y-las-redes-sociales-arden/


27 

 

LLIBRE NEGRE DE MERITON 

 

 

LLIBRE NEGRE DE MERITON 

 

 

#47 El València retira de Mestalla pancartes crítiques sobre Meriton 

22/09/2019 

Després d'acomiadar Marcelino García Toral sense cap 

argument futbolístic, es va disputar a Mestalla un partit  de lliga 

que va tindre durant els seus noranta minuts càntics de la afición 

dirigits a la llotja. Concretament, a Anil Murthy i a Peter Lim. 

Així mateix, molts dels aficionats van portar al camp pancartes 

il·lustratives contra la gestió de Meriton, però aquestes van ser 

ràpidament retirades pels membres de seguretat del club en 

contindre missatges crítics contra Lim. Tant els càntics com les 

pancartes anaven dedicats a Meriton i en tot moment l'afició va 

arengar a l'equip per a aconseguir la victòria. 

 

Fuente: https://www.marca.com/futbol/valencia/2019/09/22/5d879d4822601d55118b4592.html 

 

#48 El Valencia impide a Cañizares celebrar en Mestalla un acto 

benéfico  

04/10/2019 

Santiago Cañizares mai ha sigut una persona de mossegar-se la llengua i quan 

el València va decidir destituir a Marcelino va criticar públicament la decisió 

de Peter Lim.  

El que l'ex capità no imaginava és que les seues crítiques continuades li 

impedirien realitzar un projecte benèfic amb la finalitat de recaptar fons per a 

una fundació que investiga el càncer infantil: El sueño de Vicky. La campanya 

tenia pensat realitzar-se conjuntament amb la Fundació Telefònica a través de 

Movistar, però el València no va voler. Finalment, el projecte es va fer de 

manera conjunta amb el Reial Madrid.  

Fuente: https://www.abc.es/deportes/futbol/abci-valencia-veta-campana-contra-cancer-infantil-criticas-

canizares-201910041120_noticia.html?ref=https:%2F%2Fwww.google.com%2F 

 

 

https://www.marca.com/futbol/valencia/2019/09/22/5d879d4822601d55118b4592.html
https://www.abc.es/deportes/futbol/abci-valencia-veta-campana-contra-cancer-infantil-criticas-canizares-201910041120_noticia.html?ref=https:%2F%2Fwww.google.com%2F
https://www.abc.es/deportes/futbol/abci-valencia-veta-campana-contra-cancer-infantil-criticas-canizares-201910041120_noticia.html?ref=https:%2F%2Fwww.google.com%2F
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#49 Anil Murthy mana callar a l'afició a Mestalla 

05/10/2019 

Durant una pausa en el partit davant l'Alabés de la jornada 8 de la Lliga 

Santander 2019/2020, les crítiques que ja es habáin produït en l'Avinguda de 

Suècia contra Lim i el propi Murthy van augmentar en l'estadi, on van poder 

escoltar-se càntics com «Peter, vés-te ja» o «Anil, canalla, fora de Mestalla». 

Davant la mirada inquieta de Mateu Alemany a la seua esquerra, el president 

va agitar els braços demanant tranquil·litat fins que es va emportar el dit índex 

a la seua boca i va manar callar a tot Mestalla. 

Després d'aquest succés, la indignació en l'estadi de va multiplicar i es van 

viure moments tibants i indignants que no van cessar fins al final del xoc. 

Quan les xarxes socials es van fer ressò del succeït, la indignació va ser general 

i molts van demanar la dimissió de Murthy en considerar el seu gest com una provocació i una falta de 

respecte. 

Fuente: https://www.levante-emv.com/multimedia/videos/vcf/2019-10-06-185455-anil-murthy-manda-callar-mestalla.html 

 

 

#50 Es filtra en Twitter una imatge d'Anil Murthy amenaçant amb un 

ganivet l'escut del València 

08/10/2019 

Davant la crispació de l'afició per l'acumulació de despropòsits, mesures i fets 

injustificables per part de Meriton, Anil Murthy va tornar a ser el centre de la 

polèmica a causa de la filtració d'una fotografia en la qual se li podia veure 

amb un ganivet de grans dimensions a la mà i una expressió peculiar fingint 

volent clavar-lo en un pastís amb l'escut del València CF. 

 La fotografia es va difondre per les xarxes socials i va generar gran malestar 

entre l'aficionat, i va acréixer el descontentament de l'afició amb el president 

i Meriton Hòldings.  

Fuente: https://plazadeportiva.valenciaplaza.com/meriton-tensa-la-cuerda-con-el-valencianismo 

 

https://www.levante-emv.com/multimedia/videos/vcf/2019-10-06-185455-anil-murthy-manda-callar-mestalla.html
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#51 Anil Murthy s´autonomena director de l´àrea esportiva 
29/10/2019 

Després d'acomiadar a Mateu Alemany i a Pablo Longoria, 

Anil Murthy va prendre les regnes de la direcció esportiva fins 

que es contractara a un nou executiu, ocupant-se de les 

decisions sobre les altes, eixides, renovacions i ampliacions 

de contracte i compaginant aquesta funció amb la de president 

i portaveu.  

Murthy es va reunir amb Jorge López –qui fins llavors era 

l'encarregat de portar la direcció esportiva del filial– per a 

parlar sobre les situacions que presentava el mercat i 

començar a prendre les decisions que embolicaren al primer equip. Hui dia el València segueix sense 

tindre director esportiu. 

Fuente: https://www.marca.com/futbol/valencia/2019/10/29/5db81921268e3eed098b4606.html 

 

 

 

#52 El València finança Batzine, una revista online de desinformació 
01/11/2019 

C Amb l'excusa d'expandir la marca València CF entre els aficionats 

angloparlants, el València va crear al novembre de 2019 la revista 

digital Batzine, un mitjà que va resultar realment un instrument 

propagandístic per a Meriton i que utilitza sempre que pot per a 

intentar maquillar la seua gestió.  

Des de la creació d'esta revista es poden llegir articles irònics sense 

gens de rigor periodístic sobre l'afició i alguns exjugadors i que no 

segueixen el codi deontològic de la professió. 

Fuente: https://plazadeportiva.valenciaplaza.com/el-valencia-encarga-a-una-empresa-de-singapur-su-propio-periodico-eningles 
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#53 El València destitueix a Mateu Alemany dos mesos després de fer-

ho amb Marcelino. 

07/11/2019 

Malgrat la consecució del títol de copa i la revalorització de la 

plantilla, depreciada per Meriton fins a l'arribada de Mateu 

Alemany al club en 2017, el màxim accionista va decidir 

acomiadar a Alemany com a director general del club després 

d'una reunió mantinguda entre tots dos a Singapur, on es van 

acordar les condicions de la rescissió contractual de l'executiu 

balear.  

Mateu Alemany estava sentenciat des que al juliol col·lidira 

frontalment amb la propietat per la planificación esportiva de la 

temporada, però l'amenaça de Marcelino de marxar-se abans que donara principi la campanya si eixia el 

director general havia frenat l'impuls de Lim. No obstant això, mesos després d'acomiadar a Marcelino, 

Peter Lim va destituir a Mateu i va acabar per desmembrar el seu primer projecte sòlid a València des que 

Meriton es convertira en màxim accionista del club.. 

Fuente:   https://elpais.com/deportes/2019/11/07/actualidad/1573126900_423395.html 

 

#54 Cap directiu del València acudeix a l'homenatge a Españeta a 

l'Ajuntament de València 

11/11/2019 

L'Ajuntament de València va voler retre homenatge a Bernardo España 

‘Españeta’ per la seua labor en el club xè, però cap membre del club es 

va presentar en el consistori en representació de l'entitat per a mostrar el 

seu suport al mític utiller valencià.  

El símbol valencianista va recollir el premi a «Les nostres Millors 

Persones Majors de la Ciutat de València» sense la companyia d'algun 

membre de l'equip de la seua vida.  

Fuente: https://www.marca.com/futbol/valencia/2019/11/11/5dc9795022601dca308b45de.html 

 

https://elpais.com/deportes/2019/11/07/actualidad/1573126900_423395.html
https://www.marca.com/futbol/valencia/2019/11/11/5dc9795022601dca308b45de.html
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#55 El club aparta al doctor Pedro López després de les queixes dels 

jugadors i Albert Celades 

13/11/2019 

 Després de l'eixida de Marcelino, Anil Murthy va col·locar al doctor 

Pedro López com a aposta personal perquè tractara al primer equip. 

No obstant això, este va ser qüestionat des del primer dia pels propis 

jugadors i per Albert Celades, després que el València tinguera a nou 

futbolistes lesionats i el doctor realitzara dos diagnòstics poc precisos en 

les lesions de Guedes i Kondogbia, que van provocar la recaiguda de tots 

dos jugadors. 

Amb aquests precedents, Celades i la plantilla es van unir i van comunicar la decisió de prescindir dels 

serveis del doctor López al conseller José Luis Zaragosí, qui va transmetre a López que buscara una eixida 

consensuada.  

Fuente: https://www.cope.es/emisoras/comunidad-valenciana/valencia-provincia/valencia/deportes-cope-valencia/noticias/jefe-los-servicios-

medicos-del-vcf-apartado-del-primer-equipo-20191113_550261 

 

#56 El València acomiada al doctor Maestro, cap dels serveis mèdics 

22/11/2019 

El doctor Maestro va arribar a València de la mà de Marcelino García 

Toral i es va guanyar la confiança de la plantilla per a tractar les seues 

lesions. No obstant això, i a pesar que era un home de confiança dels 

jugadors, Anil Murthy va decidir acomiadar-lo i substituir-lo pel doctor 

López Mateu.  

Després d'aquest succés la plantilla es va rebel·lar davant la situació i 

alguns dels jugadors van continuar visitant al doctor Maestro en la seua 

clínica d'Astúries, malgrat que aquest ja no formava part de la plantilla 

mèdica del club.  

Fuente: https://www.lasprovincias.es/valenciacf/enredo-servicios-medicos-20191121191210-

nt.html 

 

https://www.cope.es/emisoras/comunidad-valenciana/valencia-provincia/valencia/deportes-cope-valencia/noticias/jefe-los-servicios-medicos-del-vcf-apartado-del-primer-equipo-20191113_550261
https://www.cope.es/emisoras/comunidad-valenciana/valencia-provincia/valencia/deportes-cope-valencia/noticias/jefe-los-servicios-medicos-del-vcf-apartado-del-primer-equipo-20191113_550261
https://www.lasprovincias.es/valenciacf/enredo-servicios-medicos-20191121191210-nt.html
https://www.lasprovincias.es/valenciacf/enredo-servicios-medicos-20191121191210-nt.html
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#57 Peter Lim incrementa el deute del València 

11/12/2019 

Peter Lim va comprar el València amb la promesa de reduïr el deute que 

tenia el club, però en comptes de disminuir-la l'ha agreujada. Des de 

l'arribada del magnat singapurense, el passiu del club ha augmentat des dels 

352.687 milions (2013) fins als 516.699 milions de € (2019), incloent la 

quitació bancària realitzada durant la venda en aquests càlculs.  

Així mateix, existeix una altra xifra preocupant en el Fons de Maniobra del 

Club (Actiu Corrent–Passiu Corrent), que es troba en -141.6M després 

d'haver augmentat negativament en 38M durant la temporada 2018-19. 

Esta pèssima situació econòmica s'ha traduït en una mala salut financera 

que pot comportar a una possible situació de suspensió de pagaments.  

Fuente: 

https://cadenaser.com/emisora/2019/12/11/radio_valencia/1576095088_122884.htmlhttps://www.lasprovincias.es/valenciacf/dispara-deuda-

millones-20191113202859-nt.html 

 

#58 Anil Murthy i Kim Koh es pugen el sou en plena crisi econòmica 

13/12/2019 

 En la Junta General d'accionistes celebrada el 13 de desembre de 2019 es va 

modificar l'article 15 apartat 3 dels estatuts de la societat, que assenyalava la 

impossibilitat per part dels membres del consell de percebre retribucions pel 

càrrec perquè Anil Murthy i Kim Koh es pujaren el sou. Tant el president del 

València com Koh van fixar el seu salari màxim en una «quantitat equivalent al 

1,5% de l'import net consolidat de la xifra de negocis del grup de la societat». 

En termes mundans, si l'import net és de 184,6 milions, el 1,5% d'aqueix import 

suposa 2,7 milions d'euros, que és el salari que tots dos dirigents cobren en plena 

crisi econòmica.  

Fuente: https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-aprobara-junta-20191113122803-nt.html 

 

https://cadenaser.com/emisora/2019/12/11/radio_valencia/1576095088_122884.html
https://cadenaser.com/emisora/2019/12/11/radio_valencia/1576095088_122884.html
https://www.lasprovincias.es/valenciacf/dispara-deuda-millones-20191113202859-nt.html
https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-aprobara-junta-20191113122803-nt.html


33 

 

LLIBRE NEGRE DE MERITON 

 

 

LLIBRE NEGRE DE MERITON 

 

 

#59 El València sol·licita el cessament del cap d'esports de Cadena Ser 

València. 

08/01/2020 

 Baix el pretext d'una reestructuració del departament de l'emissora 

amb la finalitat d'escometre una nova temporada, Cadena Ser 

València va decidir prescindir dels servicis de Pedro Morata com a 

cap d'esports de la cadena. 

No obstant això, molts periodistes i aficionats creuen que Anil 

Murthy va utilitzar tots els instruments al seu abast per a pressionar 

a la direcció de la cadena fins a aconseguir el cessament del 

periodista; el fet que el president va enviar una carta a Daniel Gavela, 

director general de la Cadena Ser, en la qual titllava a Morata 

d'activista que tenia com a objectiu orquestrar una campanya 

personal d'assetjament i enderrocament. 

.  

Fuente: https://www.merca2.es/ser-cesa-pedro-morata/ 

 

#60 Anil Murthy fa costat a la RFEF i el seu nou format de la 

Supercopa d'Espanya 

08/01/2020 

Després de proclamar-se el València CF campió de la Copa del Rei en 

2019, Luis Rubiales, president de la Federació Espanyola de Futbol, va 

decidir canviar el format clàssic de la Supercopa d'Espanya a un torneig 

que disputarien quatre equips i que es jugaria fora d'Espanya amb el 

beneplàcit dels presidents dels clubs participants, inclòs el de Anil 

Murhty. No obstant això, el que no sabia el president ché és que en 

acceptar aquest canvi de format seria el València l'equip que menys 

remuneració econòmica rebria, malgrat ser el campió de Copa. 

Fuente: https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/01/08/5e15d4f4ca47412c108b45e9.html 

 

 

https://www.merca2.es/ser-cesa-pedro-morata/
https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/01/08/5e15d4f4ca47412c108b45e9.html
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#61 El València deixa escapar a Gonzalo Villar  

26/01/2020 

Després de mitja temporada rendint a un gran nivell a l'Elx, Gonzalo Villar 

va decidir acceptar una proposta de la Roma per a continuar creixent allí com 

a futbolista, perquè el València no va exercir el dret de tanteig que tenia amb 

el jugador fins a l'últim moment. 

El que fora canterà de l'equip del Túria va estar esperant la crida del València 

durant dies, però en veure que no arribava va creure que el millor era 

continuar amb el compromís que havia pactat amb la Roma, ja que havia sigut 

el club que més seguretat esportiva li va oferir..  

Fuente: https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/01/26/5e2db649ca4741e12d8b45e3.html 

 

 

 

#62 Anil Murthy creu que l'entrenador és un altre funcionari més del 

club 

28/01/2020 

Anil Murthy va concedir una entrevista a la revista The Athletic en la 

qual se li va preguntar sobre la gestió del club i el perquè de l'eixida de 

Marcelino Garcia Toral i, com de costum, les seues declaracions no 

van caure molt bé entre l'afeccionat valencianista. Per al president xè, 

un entrenador no és més que un funcionari que ve per a «executar les 

instruccions del propietari», ja que si no les segueix «sap molt bé on té 

la porta». 

Així mateix, li va dedicar unes paraules a Marcelino García Toral que, 

fins i tot sense esmentar-ho, quedava molt clar que anaven per al tècnic asturià. «Si segueixes les 

instruccions de Lim pots quedar-te ací per sempre, però si comences a divergir de la política del club, ja 

pots guanyar la Champions League, que l'endemà seràs acomiadat», va comentar Murthy en l'entrevista.  

Fuente: https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-readmite-aficionados-20170810143621-nt.html 

 

 

https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/01/26/5e2db649ca4741e12d8b45e3.html
https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-readmite-aficionados-20170810143621-nt.html
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#63 Anil Murthy qualifica la seua gestió amb un 8 sobre 10 

28/01/2020 

En l'entrevista realitzada en la revista The Athletic al gener de 2020, Anil 

Murthy també va valorar la seua gestió com a president del València i es 

va posar una nota bastant alta que res tenia a vore amb la realitat: un 8 

sobre 10.  

El president xè va argumentar aquesta autoqualificació a les gales 

demostrades per seguir en la direcció que la propietat va triar quan va 

arribar i no va dubtar en què tard o d'hora arribaria fins i tot a la máxima 

nota. Si es realitzara una enquesta entre l'afició, potser el president se 

sorprendria.  

Fuente: https://plazadeportiva.valenciaplaza.com/anil-murthy-me-pongo-un-8-sobre-10-como-presidente 

 

#64 Anil va accedir al càrrec de president sense cap experiència 

12/02/2020 

Amb motiu de l'emparellament en huitens de Lliga de Campions davant el 

Atalanta d'Itàlia, Anil Murthy va concedir una entrevista al periòdic La 

Gazzetta dello Sport en la qual el dirigent va reconéixer que quan va ser 

contractat per Peter Lim ni tan sols el coneixia. «Vaig ser contractat per 

Peter Lim, a qui no coneixia, i em va oferir treballar per al València CF 

primer com a segon de la presidenta Lay Hoon Chan i després en el seu 

lloc», va expressar Murthy amb total sinceritat. Així mateix, el president 

reconegué en l'entrevista que la seua experiència en el futbol és limitada i 

pot comparar-se a la de qualsevol aficionat sense cap mena de preparació.  

 

Fuente: https://www.levante-emv.com/valencia-cf/2020/02/19/anil-murthy-peter-lim-intencion/1980009.html 

 

 

 

 

https://plazadeportiva.valenciaplaza.com/anil-murthy-me-pongo-un-8-sobre-10-como-presidente
https://www.levante-emv.com/valencia-cf/2020/02/19/anil-murthy-peter-lim-intencion/1980009.html
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#65 El València veta a Héctor Gómez per utilitzar expressions 

pejoratives sobre Anil Murthy 

03/03/2020 

Un dels periodistes valencians més crítics amb la gestió de Meriton ha sigut 

sempre Héctor Gómez, i a causa de la seua línia editorial Anil Murthy mai 

ha simpatitzat amb ell. Per això, el president xè va utilitzar algunes 

declaracions opinatives del periodista −que ell va sentir que eren pejoratives 

cap a la seua persona− per a vetar-li l'accés a Mestalla i a qualsevol 

instal·lació del club, impossibilitant-li així el seu dret a la llibertat 

d'expressió.  

El propi periodista va informar de la situació en el seu compte personal de 

Twitter: «El València m'ha comunicat aquest matí que no podré accedir a 

Mestalla ni a cap altra instal·lació del club per expressions pejoratives cap a Anil Murthy com a bufó, 

cretí, ceporro o impresentable. És molt trist però no em callaran ni em van a afonar». 

Fuente: https://twitter.com/Generaldepie_/status/1234792325081174016 

 

#66 L'Associació de Futbolistes del València va pagar 80.000 € per 

obrir Mestalla per al partit del centenari 

24/03/2020 

Amb motiu de l'any del centenari, l'Associació de Futbolistes va 

realitzar un partit de celebració a Mestalla en el qual participaven 

antigues llegendes xès, aconseguint omplir l'estadi. No obstant 

això, no es va saber fins a temps després que el club va fer que 

l'Associació pagara 80.000 € per obrir Mestalla al públic.  

Al partit van acudir antics dirigents xès, però Peter Lim no va 

aparéixer ni en el partit ni en cap altre acte dels quals es van celebrar 

per a commemorar els 100 anys del club.  

Fuente: https://plazadeportiva.valenciaplaza.com/chufa-giner-dimos-la-vuelta-al-campo-al-finalizar-el-

partido-de-leyendas-y-nadie-se-movio-de-su-asiento-nadie-queria-que-terminase-ese-dia 

 

 

https://twitter.com/Generaldepie_/status/1234792325081174016
https://plazadeportiva.valenciaplaza.com/chufa-giner-dimos-la-vuelta-al-campo-al-finalizar-el-partido-de-leyendas-y-nadie-se-movio-de-su-asiento-nadie-queria-que-terminase-ese-dia
https://plazadeportiva.valenciaplaza.com/chufa-giner-dimos-la-vuelta-al-campo-al-finalizar-el-partido-de-leyendas-y-nadie-se-movio-de-su-asiento-nadie-queria-que-terminase-ese-dia
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#67 El València realitza un ERTE després d'afirmar que no ho faria 

20/04/2020 

ADavant la situació extrema que estava patint el país, 

Murthy va enviar un missatge de tranquil·litat a 

l'aficionat, a la plantilla i als empleats en el qual 

comunicava que el club no aplicaria cap ERTE ni reduiria 

llocs de treball. «No em sembla just prendre aquest 

tipusde mesures per a aquest gran grup de treballadors 

que formen aquesta institució de 101 anys d'història», va 

explicar el president ché.  

No obstant això, i malgrat comparéixer públicament per a assegurar que no s'aplicaria, la propietat va 

tardar únicament tres setmanes a canviar la seua posició: el València sí que anava a realitzar un ERTE 

que afectaría tant la plantilla com als seus empleats. Una altra mentida més de Meriton cap al 

valencianisme i els seus propis empleats. 

Fuente: https://golsmedia.com/comunidad-valenciana/futbol/valencia-cf/2020/04/20/valencia-cf-informa-sus-trabajadores-hace-erte/ 

 

#68 El València posa a la venda trossos de la lona de la final de la Copa 

del Rei 

26/05/2020 

La consecució de la vuitena copa del Rei a Sevilla per part del 

València va ser una fita, però si l'afició creia fermament a poder 

guanyar-la era degut a l'ambient que van generar els allí presents 

gràcies a una lona desplegable en la qual apareixien llegendes del 

club i que representava perfectament el missatge de l'afició: somiar 

que no tenim sostre. 

Esta memorable obra artística va formar part del valencianisme en 

aqueixa final i podria haver-se convertit en obra de museu. No 

obstant això , un any després de desplegar-la a Sevilla, Meriton va 

creure que trossejar-la i vendre-la a trossos irrecognoscibles per aproximadament uns 30 € cadascun era 

la millor opció i una bona estratègia de màrqueting..  

Fuente: https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/05/26/5ecc389322601d36328b457c.html 
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#69 El València Femení realitza una porga en la plantilla 

28/05/2020 

La pandèmia va obligar a cancel·lar la Lliga 

Iberdrola i el València Femení es trobava en llocs 

de descens. Malgrat això, l'equip no va descendir 

atés que la Real Federació Espanyola de Futbol va 

decidir que no hi haguera descensos. No obstant 

això, el club va creure que l'oportú era modificar la 

plantilla.  

Així doncs, d'una tacada, el València va decidir 

prescindir dels serveis de deu de les seues futbolistes, sent algunes d'elles veteranes que portaven més de 

cinc anys vestint la samarreta xè com Gio Carreras o Paula Nicart. No obstant això, la guinda del pastís 

la van posar quan no van tindre remordiments a no renovar a Mari Paz Vilas, la máxima golejadora en la 

història del club amb 132 gols. Totes aquestes futbolistes acomiadades pel club havien oferit un rendiment 

més que notable en anys anteriors. 

Fuente: https://golsmedia.com/futbol/femenino/2020/05/28/valencia-cf-femenino-anuncia-diez-bajas-no-continuaran-sus-referentes/ 

 

#70 El València decideix no renovar a Ezequiel Garay  

29/05/2020 

El mes de febrer, Ezequiel Garay es va lesionar de gravetat i la baixa 

del central argentí va crear un buit en la saga difícil d'ocupar, per la 

qual cosa des del club li van prometre que ampliarien el seu contracte 

-que acabava a l'estiu- i que no es preocupara pel seu lloc. 

 Per això, el mateix Garay va decidir donar-se de baixa perquè el 

club intentara portar un defensa i així sanar la demarcació, i esperar la renovació amb els braços oberts. 

No obstant això, ni el primer ni el segon arribarien. Ezequiel Garay va deixar el club després de ser un 

dels pilars fonamentals en el vestuari i en el camp, sense oferta seriosa de renovació si més no i amb la 

sensació que eixa oferta mai va arribar per haver eixit a defensar a Marcelino quan Meriton el van tirar.  

Fuente: https://www.elconfidencial.com/deportes/futbol/liga/2020-05-29/ezequiel-garay-valencia-renovacion_2616432/ 

https://golsmedia.com/futbol/femenino/2020/05/28/valencia-cf-femenino-anuncia-diez-bajas-no-continuaran-sus-referentes/
https://www.elconfidencial.com/deportes/futbol/liga/2020-05-29/ezequiel-garay-valencia-renovacion_2616432/
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#71 Meriton acomiada a Albert Celades i li agraeix el passe a huitens de 

la Champions League en set anys 

30/06/2020 
TDesprés d'una temporada nefasta i una mala tornada a la competició 

després de l'aturada pel coronavirus, el València va decidir acomiadar a 

Albert Celades i va aprofitar la destitució per a agrair-li tot el realitzat per 

al club, així com el passe a huitens de la Champions League després de 

set anys. A més, no sols va atribuir aquesta ‘fita’ a l'entrenador català, 

sinó també al propi Meriton Hòldings.  

La forma del comunicat i l'atribució d'esta dada com una fita històrica per 

al club després d'estar fóra dels llocs europeus en la Lliga va caure molt 

malament entre l'afició ché, qui no entenia com es podia donar les gràcies 

a un entrenador que no havia aconseguit gens meritori. 

 

Fuente: https://www.lasprovincias.es/valenciacf/polemico-agradecimiento-valencia-

20200630190952-nt.html 

 

#72 César Sánchez dimiteix després que Lim acomiadara a Celades 

30/06/2020 

EL'ambient estava tens a València i els rumors que el club 

anava a acomiadar a Albert Celades augmentaven cada 

vegada més, però el llavors director esportiu de l'entitat 

César Sánchez es va encarregar de comunicar-li a la plantilla 

que Celades no s'anava i que s'asseuria en la banqueta 

enfront de l'Athletic Club de Bilbao.  

En canvi, hores més tard el tècnic català va ser acomiadat des 

de Singapur. El fet que César comentara a la plantilla que Celades anava a continuar amb total seguretat 

i que escasses hores més tard no fóra així va deixar en una mala posició al exguardameta ché, que va 

decidir dimitir. 

Fuente: https://www.goal.com/es/noticias/contempla-tu-obra-peter/17z45mwes7bdk1ruq2htctdidf 

 

 

 

https://www.lasprovincias.es/valenciacf/polemico-agradecimiento-valencia-20200630190952-nt.html
https://www.lasprovincias.es/valenciacf/polemico-agradecimiento-valencia-20200630190952-nt.html


40 

 

LLIBRE NEGRE DE MERITON 

 

 

LLIBRE NEGRE DE MERITON 

 

 

#73 Kim Lim arremet de nou contra els afeccionats per les xarxes socials 

02/07/2020 

Després de les crítiques de l'afició a Peter Lim i Meriton Hodings després 

de la derrota davant l'Athletic de Bilbao que deixava a l'equip en desena 

posició, la filla del màxim accionista va tornar a arremtre contra els 

aficionats xés per les xarxes socials, llançant un missatge molt similar al 

que havia transmés la primera vegada que va eixir a defensar públicament 

al seu pare. «Alguns aficionats del València están criticant i maleint a la 

meua família i a mi. No ho entenen? El club és nostre i podem fer el que 

vulguem amb ell i ningú pot dir-nos res», publicava en les seues xarxes 

Kim Lim..  

Fuente: https://www.20minutos.es/deportes/noticia/4311990/0/kim-lim-hija-peter-dueno-valencia-

hacemos-queremos/ 

 

 

#74 Kim Lim llama racistas a los valencianistas 

07/07/2020 

En les mateixes publicacions que s'han explicat en el punt anterior, Kim 

Lim també es va dirigir a l'afició ché amenaçant-la i titllant-la de racista; 

en creure ella que els valencianistes realment no es queixen per la gestió 

del seu pare sinó perquè són xinesos. «Done la cara pel meu pare i per la 

raça xinesa, perquè no deixen de dir que els xinesos són horribles i 'que els 

donen' als xinesos», va agregar la filla del magnat de Singapur. 

 D'igual manera, la filla del màxim accionista va publicar que una cosa així 

no podia succeir més i que tant ella com la seua família se sentien assetjats 

es de feia un temps. 

Fuente: https://mothership.sg/2020/07/kim-lim-valencia-cyber-bullying/ 

 

 

https://www.20minutos.es/deportes/noticia/4311990/0/kim-lim-hija-peter-dueno-valencia-hacemos-queremos/
https://www.20minutos.es/deportes/noticia/4311990/0/kim-lim-hija-peter-dueno-valencia-hacemos-queremos/
https://mothership.sg/2020/07/kim-lim-valencia-cyber-bullying/
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#75 El València comunica a diversos jugadors de la plantilla que no 

compta amb ells per a la següent temporada 

14/07/2020 

El València anava a enfrontar-se al Leganés en un partit decisiu per al conjunt 

ché quan abans de l´encontre el club va comunicar tant a Parejo com a Coquelin 

que no comptava amb ells de cara a la següent campanya.  

El missatge des del club va sorprendre el vestidor, que no donava crèdit per les 

formes emprades i el moment triat: si el València guanyava a Madrid 

continuava viu en la seua lluita per Europa. Finalment, l'equip no va aconseguir 

la victòria en Butarque i la plantilla va tornar perplexa a València.  

 

Fuente: https://www.goal.com/es/noticias/la-lista-negra-de-peter-lim-parejocoquelin-y-kondogbia-

no/tg9vltz130lm1u867h0vhm6jt 

 

 

#76 Anil Murthy lloa la gestió de Peter Lim i torna a criticar a l'afició 

22/07/2020 

Durante el acto de clausura del MBA del Valencia, Anil 

Murthy expresó su defensa acérrima a la gestión de Peter Lim 

y volvió a criticar al aficionado valencianista alegando que este 

no quería aceptar la realidad.  

Además trató de explicar a la afición che cómo era la mejor 

manera de comportarse ante tal cambio y ante su jefe, Peter 

Lim: «Tienes dos opciones, ya que la realidad que tienes que 

asumir es que tu jefe no va a cambiar: la primera opción es 

adaptarte y seguir la línea de trabajo de tu jefe; la segunda 

opción es cambiar de jefe, lo que significa cambiar de trabajo, dimitir» 

Fuente: https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/07/22/5f18106e46163f18428b45ef.html 

 

 

https://www.goal.com/es/noticias/la-lista-negra-de-peter-lim-parejocoquelin-y-kondogbia-no/tg9vltz130lm1u867h0vhm6jt
https://www.goal.com/es/noticias/la-lista-negra-de-peter-lim-parejocoquelin-y-kondogbia-no/tg9vltz130lm1u867h0vhm6jt
https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/07/22/5f18106e46163f18428b45ef.html
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#77 Batzine titlla de dives als jugadors del València 

24/07/2020 

D Després d'acabar la temporada i després de no quedar ni tan sols en 

llocs europeus, el València va publicar un article en el qual indicava 

que el fracàs de campanya no va ser causat per la precipitada destitució 

de Marcelino i Mateu Alemany, sinó pel comportament de ‘diva’ dels 

jugadors. 

 Aquest article es podia afegir a la llista d'articles publicats en la revista 

finançada pel València on es falta el respecte als jugadors per a defensar 

la gestió de Meriton. 

Fuente: https://www.cope.es/emisoras/comunidad-valenciana/valencia-provincia/valencia/deportes-cope-valencia/noticias/lim-dibuja-futuro-

valencia-traves-una-revista-20200724_830218 

 

 

#78 El València no inclou el partit contra el Atalanta en la devolució 

d'imports dels abonaments 

28/07/2020 

DA causa de la pandèmia, centenars d'estadis d'Europa van tancar 

les seues portes al públic i el València va ser un dels primers 

afectats per aquesta mesura, ja que el València-Atalanta de 

huitens de final de Champions League es va jugar a porta tancada. 

Després d'un temps jugant sense públic, el València va fer públic 

un mètode de devolució dels imports dels abonaments pels partits 

que el soci no havia pogut gaudir. No obstant això, aquest sistema 

de devolució no incloïa la trobada davant l'equip italià pesea a si 

estar inclòs en la passada total de la temporada. La decisió del 

club va ser molt controvertida i fins i tot hui dia molts dels afeccionats continúen reclamant els diners 

perduts en aqueix partit..  

Fuente: https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/07/28/5f1fccc6268e3e823c8b45e2.html 

 

https://www.cope.es/emisoras/comunidad-valenciana/valencia-provincia/valencia/deportes-cope-valencia/noticias/lim-dibuja-futuro-valencia-traves-una-revista-20200724_830218
https://www.cope.es/emisoras/comunidad-valenciana/valencia-provincia/valencia/deportes-cope-valencia/noticias/lim-dibuja-futuro-valencia-traves-una-revista-20200724_830218
https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/07/28/5f1fccc6268e3e823c8b45e2.html
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#79 El València embene a Ferran Torres al Manchester City amb 

polèmica 

30/07/2020 

D Després d'explotar en una temporada infausta per al valencianisme i amb 

només un any de contracte restant, el València va decidir no renovar a Ferran 

Torres i vendre-ho al Manchester City de Pep Guardiola. 

 Malgrat estar parlant durant llargs mesos sobre la renovació del canterà, el 

club va decidir no acceptar les premisses que el de Foios va proposar per a 

quedar-se a València i no abandonar la capital del Túria. A més Meriton va 

utilitzar a Jorge Mendes com a intermediari en l'operació encara que Ferran 

Torres no fóra representat seu. El ja internacional absolut va eixir rumb a 

Anglaterra per una quantitat que es trobava molt per davall del seu valor de 

mercat. 

Fuente: https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-manchester-city-20200729165845-nt.html 

 

#80 El València acomiada a Paco Camarasa 

03/08/2020 

Després de 40 anys treballant i jugant per al club 

de la seua vida, el València va decidir acomiadar 

al delegat del primer equip Paco Camarasa per 

raons que ni ell mateix coneix. 

D'altra banda, Anil Murthy no va ser l'encarregat 

d'entregar a Camarasa la carta en la qual es 

notificava el seu acomiadament, sinó que aquest 

va rebre la notícia gràcies a Julián Suescún, 

director de personal del club. 

Fuente: https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-fulmina-camarasa-20200803191003-nt.html 

 

 

 

https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-manchester-city-20200729165845-nt.html
https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-fulmina-camarasa-20200803191003-nt.html
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#81 El València realitza acomiadaments massius en el seu servei mèdic 
03/08/2020 

Després de l'acomiadament de Marcelino, el club 

va decidir acabar amb qualsevol rastre de 

l'entrenador asturià i per a això va acomiadar a 

gran part del servei mèdic, que segons Meriton 

era afí a l´exentrenador xè i feia l'ambient 

irrespirable.  

Alguns dels doctors que van deixar de pertànyer 

al València van ser Alexander Menéndez, 

Alejandro Nuñez, Pascual Casany i Toni Giner, 

que es trobava al servei del club des de feia 25 

anys. 

Fuente: https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/257360-la-reestructuracion-de-los-servicios-medicos-del-valencia-se-cobra-mas-despidos 

 

 

#82 El València regala a Dani Parejo al Vila-real 

12/08/2020 

EEl club del Túria va decidir que la millor 

opció per a sanejar l'equip era vendre al seu 

capità i mite Dani Parejo. Però és que no el 

va vendre, sinó que el va regalar al Vila-

real per quatre temporades i totalment 

lliure. 

El de Coslada estaba assenyalat per l'entitat 

des de la marxa de Marcelino García Toral 

per la seua postura crítica i disconforme amb la gestió de Meriton, que va manifestar publicamente en 

reiterades ocasions. 

.  

Fuente: https://www.lasprovincias.es/valenciacf/parejo-pasos-coquelin-vila-real-20200812101347-nt.html 

 

https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/257360-la-reestructuracion-de-los-servicios-medicos-del-valencia-se-cobra-mas-despidos
https://www.lasprovincias.es/valenciacf/parejo-pasos-coquelin-vila-real-20200812101347-nt.html
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#83 El València traspassa al Vila-real a Francis Coquelin 

12/08/2020 

EEl València no sols va vendre a Dani Parejo al Vila-real, 

sin que va aconseguir que el capità isquera acompanyat de 

Francis Coquelin, el seu soci en el mig del camp. Per tan sols 

6.5 milions d'euros + 2 en variables, el migcampista francés 

es devinculà de l'entitat xè sent un dels líders del vestidor i 

dels més volguts per l'afició. 

 La marxa del migcampista es va produir per la porta de 

darrere i va sorprendre la majoria d'aficionats xès, ja que 

quasi tothom creia que si algun migcampista eixia seria 

Kondogbia.  

 

Fuente: https://www.marca.com/futbol/villarreal/2020/08/12/5f32669ce2704eb5618b4599.html 

 

#84 Anil Murthy contracta a un guardaespatles armat per por d'una 

agressió 

16/08/2020 

Coneixedor de l'ambient que s'havia generat 

després de la venda de molts dels pesos 

pesants del vestuari i per les contínues faltes 

de respecte cap al valencianisme, Anil Murthy 

va decidir contractar a un guardaespatles 

armat per a protegir-se d'una possible agressió 

o per a previndre l'assetjament d'algun 

afeccionat.  

Des de llavors, l'escorta acompanya sempre al president allà on va i cada vegada que abandona el seu 

domicili. Murthy ha explicat en reiterades ocasions que porta un escorta perquè ha rebut diverses 

amenaces de mort, tant públiques com privades. No obstant això, mai les ha denunciades a la policiaFuente: 

https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/08/16/5f38f46c46163f000c8b45cb.html 

 

https://www.marca.com/futbol/villarreal/2020/08/12/5f32669ce2704eb5618b4599.html
https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/08/16/5f38f46c46163f000c8b45cb.html
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#85 El València no pot pagar els sous dels seus futbolistes 

19/08/2020 

A causa dels greus problemes de tresoreria, 

el València va tindre problemes per a pagar 

les fitxes dels futbolistes del primer equip, 

que van intentar solucionar mitjançant 

pagarés. No obstant això, el propietari i 

l'entitat van decidir que no anaven a 

sol·licitar cap pagaré. 

Per això, i per a poder resoldre el problema 

econòmic, el València va recorrer a 

Gedesco, una entitat de préstec externa que ajudaria el club a solucionar mínimament el seu problema de 

tresoreria, però que va suposar un alt sobrecost i un interés molt elevat..  

Fuente: https://www.lasprovincias.es/valenciacf/plantilla-exige-murthy-20200818235019-nt.html 

https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-recurre-financiera-20200901203432-nt.html 

 

 

#86 El València ataca al periòdic «Las Provincias» 

24/08/2020 

EEl València va suggerir al diari Las Provincias el 

tipus de publicacions que havia de fer a través d'un 

comunicat publicat en la seua pàgina web oficial i 

compartit en xarxes socials, després que este mitjà 

realitzara un editorial crític davant la gestió de 

Meriton. 

 El club del Túria lamentava que el periòdic optara 

per realitzar reportatges sensacionalistes contra la 

pròpia entitat i lamentava que buscaren 

desacreditar-los en actuar d'una manera «poc 

professional» 

Fuente: https://www.lasprovincias.es/opinion/comunitat/rebasar-lineas-rojas-20200824182903-nt.html 

 

https://www.lasprovincias.es/valenciacf/plantilla-exige-murthy-20200818235019-nt.html
https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-recurre-financiera-20200901203432-nt.html
https://www.lasprovincias.es/opinion/comunitat/rebasar-lineas-rojas-20200824182903-nt.html
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#87 ‘Pascu’ marxa gratis al ADO Den Haag 

24/08/2020 

D esprés d'estar quasi tota la seua carrera al València i 

passar per les categories inferiors del club, el València va 

decidir deixar marxar al cantera ‘Pascu’ al ADO Den 

Haag de la Eredivisie holandesa, després de deixar expirar 

el seu contracte sense fer-li cap oferta. 

El migcampista abandonava l'entitat sense deixar diners 

en les arques xès i se sumava a la llista de canterans que 

han eixit del club per a trobar sort fora de València.  

 

Fuente: https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/08/24/5f4366a446163fa1928b45f8.html 

 

 

#88 Héctor Gómez considera que Meriton ha tacat la seua reputació i la 

seua honorabilitat  

04/09/2020 

E El València sempre ha tingut un duel personal 

amb el periodista Héctor Gómez perquè des de 

Meriton creuen que Gómez difon informació 

falsa sobre ells per a desprestigiar-los i intentar 

crear una falsa polèmica. Per això, el club del 

Túria va informar en un comunicat que havia 

donat instruccions a la seua àrea jurídica perquè 

avaluara la situació i es plantejava interposar 

accions legals contra el presentador de Tribuna Esportiva. 

Actualment esta demanda encara no ha arribat al periodista, qui va anunciar públicament que si el València 

no li interposava cap demanda seria ell la persona que la interposara per sentir tacada la seua reputació i 

la seua honorabilitat. 

Fuente: https://www.valenciacf.com/es/article/es-comunicado-oficial-2020-09-04 

https://www.valenciacf.com/es/article/es-comunicado-oficial-2020-09-04
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#89 El València reconeix no poder complir amb la ATE  

09/09/2020 

Murthy, en reunió amb Ximo Puig, 

president de la Generalitat Valenciana, va 

confirmar que el club de Mestalla no té 

capacitat per a complir amb les fites de 

l'Actuació Territorial Estratègica i va 

sol·licitar una nova pròrroga d'esta per a 

poder acabar l'estadi i concretar el trasllat 

a aquest. Per part seua, l'Ajuntament va 

deixar clar que atorgar una altra pròrroga 

més seria molt difícil, ja que el club està 

incomplint un punt al que s'havia 

compromés Peter Lim quan va arribar i va comprar el València: acabar el Nou Mestalla en 2019.  

Fuente: https://cadenaser.com/emisora/2020/09/08/radio_valencia/1599578074_890884.html 

 

#90 El València cedeix a Piccini al Atalanta 

09/09/2020 

El València va decidir seguir amb el sanejament de la 

seua plantilla i va cedir a Cristiano Piccini -l'únic 

lateral dret pur de la plantilla- al Atalanta per una 

temporada i amb una clàusula opcional de compra de 3 

Milions d'euros.  

L'eixida de l'italià ha deixat el carril dretblanquinegre 

sota mínims, amb un lateral dret mancat d'experiència 

en equips de primer nivell com Thierry Correia i un 

migcampista reconvertit a lateral com és Daniel Wass.  

Fuente: https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/260061-acuerdo-

total-con-el-atalanta-por-piccini-2 

 

https://cadenaser.com/emisora/2020/09/08/radio_valencia/1599578074_890884.html
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#91 El València expulsa a l'Agrupació de Penyes del seu local 

20/09/2020 

Després de més de vint anys utilitzant el mateix 

local, el València va comunicar a l'Agrupació de 

Penyes (APV) que havia d'abandonar-lo sense 

cap explicació oficial. 

No obstant això, el valencianisme i la propia 

agrupació reconeixen que la decisió del club es 

va precipitar després de llançar un comunica que 

exigia la destitució d'Anil Murthy.  

La resposta de l'entitat al comunicat de la APV va 

ser que prenien este comunicat com «una invitació a revisar la relació entre les penyes i el club» 

Fuente: https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/259068-las-penas-piden-la-dimision-de-anil-murthy-que-se-acabe-el-estadio-y-critican-

la-gestion-de-peter-lim 

https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-pide-agrupacion-20200907181006-nt.html 

 

#92 Javi Gracia vol anar-se del València en sentir-se enganyat per 

Murthy  

08/10/2020 

Després de no incorporar a ningú en el mercat de 

fitxatges després d'haver venut als pesos pesants del 

vestidor, Javi Gracia es va sentir enganyat per la 

propietat i va posar el seu càrrec a la disposició del 

club, ja que la dimissió del tècnic navarrés li costaria 

3 milions d'euros. Gràcia es va reunir eixe mateix dia 

amb Anil Murthy en les oficines de Mestalla i va 

mostrar la seua predisposició de deixar el club en 

creure que l'entitat no havia complit amb la seua paraula, excloent a la plantilla de la seua idea d'abandó. 

«No és una queixa cap a la meua plantilla, de la qual estic molt orgullós i extraordinàriament agraït pel 

suport que m'ha mostrat en aquests últims dies», va expressar el navarrés en el seu comunicat oficial. 

Fuente: https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/10/07/5f7d834c22601d7c668b45d1.html 

https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/259068-las-penas-piden-la-dimision-de-anil-murthy-que-se-acabe-el-estadio-y-critican-la-gestion-de-peter-lim
https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/259068-las-penas-piden-la-dimision-de-anil-murthy-que-se-acabe-el-estadio-y-critican-la-gestion-de-peter-lim
https://www.lasprovincias.es/valenciacf/valencia-pide-agrupacion-20200907181006-nt.html
https://www.marca.com/futbol/valencia/2020/10/07/5f7d834c22601d7c668b45d1.html
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#93 Anil Murthy torna a mentir en el vídeo de comiat a Españeta: mai 

ho va veure treballar 

14/10/2020 

Españeta, mític utiller del València, va morir el 14 

d'octubre d'aquest 2020 i el club va difondre un vídeo 

en el qual Anil Murthy mostrava les seues condolències 

per la mort de l'històric empleat xè. Un vídeo que va 

cridar l'atenció de l'aficionat per les declaracions del 

president.  

El màxim dirigent comentava en el vídeo que recordava 

a Españeta de les vegades que li veia treballar a la ciutat 

esportiva com una persona treballadora i simpàtica. No obstant això, Damià Vidagany, ex treballador del 

club, va comentar en el seu compte de Twitter que el que Murthy deia era impossible, ja que l'actual 

president va arribar a València al setembre de 2016. El utiller s'havia jubilat un mes abans de la seua 

arribada i no va tornar a treballar mai més a Paterna. 

Fuente: https://twitter.com/DamiaVII/status/1316469381103222784 

 

#94 Anil Murthy: Gin-tonics i crítica sobre VCF Media 

14/10/2020 

Anil Murthy va ser l'encarregat d'oferir el discurs 

d'obertura del Màster Internacional ESBS en la Llotja 

VIP de Mestalla i no va deixar a ningú indiferent. 

 En la conferència, el president va criticar la gestió 

d'antics mandataris, la pressió que Lim está aguantant 

per a arreglar el problema i va anunciar que la idea de 

Meriton era fer de Mestalla una oportunitat de negoci: 

«Per què no posar una discoteca? O tres restaurants? O un bar de gin-tonics?»  

Esta declaració per part del president xè va ser una de les més controversiales del seu discurs, però no 

l'única. Anil, amb un to sarcàstic i irònic, va criticar durament la idea de televisió del club que tenia l'antic 

grup de comunicació, enorgullint-se de l'acomiadament dels integrants del grup 

Fuente: https://twitter.com/pacopolit/status/1316463611620007938 

https://twitter.com/DamiaVII/status/1316469381103222784
https://twitter.com/pacopolit/status/1316463611620007938
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#95 Anil Murthy s'equivoca amb la història del València 

19/10/2020 

En un reportatge del València per a diverses plataformes privades de 

comunicació, Anil Murthy va tornar a eixir a escena per a traure pit pel club 

que dirigeix i, com de costum, va tornar a equivocar-se en el seu discurs. 

Segons el president xè, l'equip del Túria va passar de jugar finals de 

Champions a estar en segona quan la història diu tot el contrari, ja que el 

descens del club a la categoria de plata es va produir el 20 d'abril de 1986 i 

les finals de la Lliga de Campions es van disputar consecutivament en els 

anys 2000 i 2001.  

 

Fuente: https://twitter.com/radiotaronja_/status/1318295106739441667?s=21 

 

 

#96 Joey Lim liquida el departament de comunicació 

21/10/2020 

La L'arribada de Joey Lim a València anunciava grans canvis 

i una «bunkerització» del club des de Singapur, així que poc 

va tardar a posar-se a la feina. El nou home de Peter Lim va 

començar a realitzar una porga en el departament de 

comunicació, acomiadant a noms importants en el club com el 

director de comunicación Álex Navarro o Cristina Lloret. 

Esta acció per part de Meriton reforça la idea que gran part del 

valencianisme comparteix: Meriton Hòldings vol continuar 

tallant d'arrel qualsevol tipus de nexe amb la gent de València 

i amb els mitjans de comunicación de la ciutat. 

Fuente: https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/265710-joey-lim-el-liquidador-mas-despidos-en-el-departamento-de-comunicacion 

 

 

 

https://twitter.com/radiotaronja_/status/1318295106739441667?s=21
https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/265710-joey-lim-el-liquidador-mas-despidos-en-el-departamento-de-comunicacion
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#97 Batzine critica a Javi Gracia en el descans de l'Elx - València 

24/10/2020 

El València s'anava al descans amb un 2-0 en 

contra i Batzine va publicar cinc titulars sobre el 

seu punt de vista de la primera part de l'equip xè en 

els quals es criticava el plantejament de Javi 

Gracia, la falta de contundència en el centre del 

camp i reclamava la presència del coreà Kang In 

Lee. «Podem veure a Racic i Kang In per favor?», 

publicava la revista finançada pel club del Túria al 

final dels quaranta-cinc minuts.  

Des de la temporada passada, Batzine s'ha convertit 

en el mitjà oficial de Meriton Hòldings a l'hora de plasmar l'opinió dels dirigents i en el mecanisme per a 

justificar-se per les accions que realitza. 

.  

Fuente: https://www.lasprovincias.es/valenciacf/ataque-singapur-planteamiento-20201023000321-nt.html 

 

#98 José Luis Zaragosí dimiteix com a conseller en sentir-se enganyat 

per Peter Lim 

27/10/2020 

José Luis Zaragosí va abandonar l'entitat 

valencianista després que Meriton el  deixara 

venut després d'aparéixer públicament per a 

defensar la gestió de Peter Lim i prometre que el 

València tindria alguna incorporació en el mercat 

estival. «Amb tota seguretat hi haurà fitxatges, és 

l'objectiu del club», van ser les paraules que hui 

dia han ocasionat la dimissió de qui fora un dels 

patrons que va donar el vistiplau i va signar la 

venda del València al magnat singapurense.  

Fuente:https://www.lasprovincias.es/valenciacf/dimite-jose-luis-20201027173030-nt.html 

 

https://www.lasprovincias.es/valenciacf/ataque-singapur-planteamiento-20201023000321-nt.html
https://www.lasprovincias.es/valenciacf/dimite-jose-luis-20201027173030-nt.html
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#99 Kondogbia venut fora de mercat de fitxatges 

03/11/2020 

Geoffrey Kondogbia es va declarar en rebel·lia amb un 

president al qual titllava de mentider, i molts van 

començar a comentar que podia recalar en l'Atlètic de 

Madrid. No obstant això, el màxim dirigent xè va cridar 

a Javi Gracia per a explicar-li la situació i assegurar-li que 

Kondogbia no anava a eixir almenys fins al mercat 

hivernal. 

Arran d'aquesta conversa, Gracia va creure que podría 

comptar amb el futbolista fins a hivern, però les mentides de Murthy van tornar a eixir a la llum: el jugador 

ja forma part de l'Atlètic de Madrid només 14 dies després que el president prometera a l'entrenador que 

el jugador no anava a eixir. L'entitat ha tornat a malvendre a un dels seus actius més valuosos i la marxa 

del jugador deixa afeblit el centre del camp del tècnic navarrés. El València «regala» al futbolista per 10M 

+ 2M en variables i l'obtenció d'un percentatge d'un futur traspàs del jugador.  

Fuente: https://www.marca.com/futbol/valencia/opinion/2020/11/03/5fa141df22601d350c8b45e0.html 

https://www.lasprovincias.es/valenciacf/kondogbia-pone-rumbo-atletico-madrid-fichaje-20201031152711-nt.html 

 

#100 Moltes vendes i 0 fitxatges  

03/11/2020 

Garay, Parejo, Coquelin, Ferran Torres, Rodrigo Moreno, 

Piccini, Centelles i Kondogbia han sigut les víctimes de 

Peter Lim i els seleccionats per a fer caixa al València. 

Malgrat prometre que no sols hi hauria eixides, el València 

no va fitxar i només va vendre sense parar. Al voltant de 

100 milions d'euros (75M fixos + 29 en variables) ha 

recaptat el magnat de Singapur després de donar eixida a 

peces clau de l'últim projecte guanyador, i no descarta 

continuar venent futbolistes en el mercat hivernal. Amb l'excusa del Joc net Financer i la pandèmia, 

Meriton Hòldings está destrossant un club que ho tenia tot per a continuar aconseguint èxits. 

https://www.marca.com/futbol/valencia/opinion/2020/11/03/5fa141df22601d350c8b45e0.html
https://www.lasprovincias.es/valenciacf/kondogbia-pone-rumbo-atletico-madrid-fichaje-20201031152711-nt.html
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Fuente: https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/267694-peter-lim-culmina-su-liquidacion-con-kondogbia-y-condena-las-aspiraciones-

del-equipo 

 

#101 Meriton només deixarà participar en les Assemblees a aquells 

accionistes que tinguen almenys 3598 accions 

12/11/2020 

Meriton Hòldings proposarà i aprovarà amb la seua 

majoría accionarial en la pròxima Junta General 

d'Accionistes una modificació de l'article 11 dels 

Estatuts Socials per a evitar així la presència dels 

accionistas en esta i coartar una vegada més la llibertat 

d'expressió, portant el límit màxim legal de l'u per mil 

que exigeix la Llei de Societats de Capital. 

Així, el club només deixarà participar en les assemblees a aquells accionistes que tinguen almenys 3.598 

accions pròpies o delegades. Es multiplica així per 400 el nombre de títols necessaris per a poder assistir 

a les juntes. A partir d'aquesta aprovació, per a poder assistir a una Junta es necessitarà tindre 3.598 accions 

i no nou com era necessari fins hui 

Fuente: https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/269103-el-valencia-multiplica-por-400-el-numero-de-acciones-necesarias-para-

fiscalizar-a-peter-lim 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/267694-peter-lim-culmina-su-liquidacion-con-kondogbia-y-condena-las-aspiraciones-del-equipo
https://eldesmarque.com/valencia/valencia-cf/267694-peter-lim-culmina-su-liquidacion-con-kondogbia-y-condena-las-aspiraciones-del-equipo
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Epíleg 

 

Si per algun casual l'aficionat mitjà de l'València CF tenia dubtes sobre el balanç de la gestió de Meriton 

Holdings en aquests sis anys al front del club -han semblat sis dècades-, concatenar en ordre cronològic 

totes i cadascuna de les ficades de pota, errors grollers i moviments de la seua gestió que han anat en 

perjudici de l'entitat hauria d'acabar d'obrir els ulls als últims endarrerits. 

No només això; també permet concloure, amb més o menys objectivitat, que les crítiques cap a la gestió 

de Peter Lim i els seus empleats a València tenen fonament en l'actualitat, però també en el passat. No  

són un producte conjuntural d'una mala ratxa esportiva o que la piloteta decideix no entrar. És un mal 

endèmic, estructural, que va començar a enverinar el club exactament el dia en què va començar el procés 

de venda al gener de 2014, que va anar a més quan es va pressionar i condicionar aquest procés per 

afavorir  els desitjos del comprador favorit del per aquells dies president i que després va anar estenent-

se per totes i cadascuna de les facetes de la seua gestió administrativa, econòmica, humana i esportiva. 

Simplement, a Peter Lim se'l va veure venir des del primer moment. Una altra cosa és que, davant 

l’evidència, es prefereix mirar cap a un altre costat moguts per la il·lusió, per l'engany, pels resultats o per 

un compendi de les tres anteriors. 

El valencianisme, de per si bulliciós, impulsiu i impacient, ha passat i ‘engolit’ a Peter Lim més que a 

qualsevol màxim accionista en gairebé 102 anys de vida de l'entitat. Carros i carretes. Cap dirigent 

anterior, ni Llorente, ni Soler, ni tan sols el Paco Roig més cridaner, va gaudir de tant marge de maniobra 

i màniga ampla per part d'una afició desencantada i necessitada d'il·lusió. Davant la set extrema, ens 

conformem amb aigua de la mar. Ara paguem el preu. 

L'absència d'una oposició seriosa i fonamentada -qualsevol S.A.D. que aspire a qualsevol cosa important 

necessita d'una fiscalització externa coherent- i la passivitat de part de l'afició va permetre al magnat fer i 

desfer al seu capritx, desfer-se de qui els van ajudar a aterrar al club i muntar i desmuntar el 'mecano' 

anualment amb fitxatges rocambolescos quan no directament fregant la immoralitat (vénen a la ment 

casos com els de Siqueira o Mangala, amb lesions cròniques que els impedir ni tan sols poder rendir a un 

nivell mínimament acceptable). 
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Com deia, això no és nou. Però, a diferència de l'any 2014, o 2015, o 2017 ... la situació d'extrema gravetat 

financera i esportiva sí que ho és. Se sol tirar mà habitualment de la comparativa amb vaixells i els seus 

capitans a l'hora de descriure com una gestió negligent pot enviar a afonar-se a un club centenari. La nau 

pot escapar al seu fatal destí, però no mentre el seu capità té fortament amarrat el timó i el porta 

directament cap al iceberg. Un iceberg que sempre va estar ahí, que només uns pocs van assenyalar a el 

principi i que ara pràcticament tota la tripulació (en aquest cas, entorn i afició) assenyalen amb temor. En 

el moment en que es deixe de donar la culpa als que avisen del perill (O, directament, se'ls faci fora als 

taurons), serà factible i viable una rebel·lió que faça fer fora al màxim responsable del comandament de 

la nau. 

Seria injust dir que Meriton és el pitjor que li ha passat al València en la seua història. Per desgràcia, 102 

anys donen per a molts mals exemples. Però sí que és, amb diferència, un dels accidents societaris més 

perillosos que ha patit l'entitat. L'afició té la possibilitat real de corregir tal accident. El primer pas, més 

enllà de proclames, idees boges i plataformes que tenen bona pinta però que a data de hui es troben en 

procés embrionari, és el més senzill de tots: agrupen les seues accions. 

Si no som capaços de reunir un mínim de 180.000 títols per a fiscalitzar mínimament una gestió que porta 

al València CF a l'abisme, haurem de carregar amb aquesta culpa quan l'inevitable acabe passant. 

Com se sol dir, tindrem el que ens mereixem. Així que agrupin les seves accions en libertadvcf.com i féu 

córrer la veu. 

 

Autor: Paco Polit 
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El Llibre Negre de Meriton 

Libertad VCF 

 

 

“La llibertat mai es dona voluntariament per l’opresor, ha de ser demandada per l’oprimit” 

Martin Luther King, Jr. 


